' ”his was, of course, before CH.PLIN married O'NEILL and after the publicity had ..
broken in the newspapers concerning BERRY.

’ u"‘ 3 1.53 01
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aimself das being put in the middle more and more ever since TI' DUR.NT had re-

(mned from the Bast, He then pointed out that there had always been a2 question

n ais mind as to where TI'I». DURANT 7ot his money. He said he believed CHLIPLIN
s keeping him.

)

Wwith particular reference to this case s wRDEN stated that in May of / '

1943 after BERRY had been arrested, the fir&t he knew anything about it was the

folloving kiondey, when CH.PLIN told him that she wvas in jail and instructed him //
to go down to see what he could do. LRUEN was asked vhat further instructions
CH.\PLIN gave and jast what he meant by saying "what he could do." ARIEN replied
that CHIPLIN authorized him to offer BERRY up to $5,000 to get out of town.

CHAPLIN did not tell LRDEN that BERRY vas pregnant.

On 2 date which ARIEN fixed as appronmately May 12 he did call the ~
County Jail and was told that she had been released to her attorney, CECIL D.
HOLL/ND. Immediately thercafter LRDEN said he called CH.PLIN on the phone to
tell him what he had found out, whereupon CHLPLIN said, "iait a minute" and then
put TIM DURLNT on the phone. DURINT, LRIEN said, told him in effect, "I have r
taken care of everything, 1 arranged for her lavryer. You can forget about the T
matter.” These remarks on the part of DUR:NT to LRDEN led him to believe and to
the conclusion that DUR.NT had taken care of everything i‘or CH.PLIN this time t
and 4RIEN could keep out of it. . . f

With reference to BERRY!S being in jail in January, 1943, LRDEN said -
ere was no question but what CH.PLIN wanted to get her out of towm and that
"n, HRUEN, was CHIPLIN'S stooge in this actlvity. .
“RDMJ mainteined in answer to gents! queries that he had not given
WiiITE any money for his activity in his behalf, and continued by saying that he
idn't need to give him any money because he, ARIEN, was a radio personality well
inown in this area, and everyone had heard of him, and for that reason the very
fzct that he had requested WHITE to do such a thing, WHITE would be glad to accom=-
nodate him. ' : , .

7 .

- 4RDEN said that the reason CHALPLIN married OON. O'NEILL was so that E
she couldn't testify against him, and in this connection he told of his, LRDEN'S, '
conferring with JERRY GIESLER, local attorney, on three separate evenings. GIESLEF

2s kind enouzh to zive him his time, and they discussed what CHAPLIN should do.

In illustrating CHAPLIN'S ingratitude, ARDEN said that he had not even ‘

 bothered to send GIESIER a Christmas card, nor had he sent LRDEN a Christmas greer

ing. It was 4RDEN'S opinion that JERRY GIESLtsR would not be interested in the
criminal case against CHAPLIN for a million dollars. A _
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ARTEN also told Agents that about a week ppevioue th._instant interview -
e called LOYD WRIGHT on the telephone and told him to tell CHAPLIN the next time
se saw him that he, ARDEN, did not appreciate CHAPLIN'S forsaking him in his time
. trouble, It was also ARDEN'S opinion that in comnection with the civil suit
=-ainst CHAPLIN on BERRY'S behalf, CHAPLIN would eventually offer a couple of
aundred thousand dollars and the thing would be over. He said CHAPLIN maintained
he was gaing to fight it to the end, but he, ARIEN, did not believe he would. .He
said CHAPLIN was of the belief that the Govermment was out to confiscate his
roney and if he could, he would have left the United States immediately. . .

On Agents! return to the office, the writer telephonically contacted
United States Attorney CHARLES H. CARR and briefly reviewed the results of inter-
view with ARTEN. At his suggestion the writer recontacted ARDEN about 6:00 P.k.
that date and advised him the United States Attorney would appreciate his being
in his offices the following morning for a conference. ARDEN stated he would be
only too glad to appear before lr. CARR.

Agent picked him up at his apartment the following morning and investi-
gating Agents, together with Mr. CARR, conferred with ARDEN for a period of ap-
proxirately five hours, during which time he was taken to lunch. -

 During the interview with ARDEN on this occasion, Mir. CARR reviewed with
nim the details of his association with BERRY and CHAPLIN. The information fur-
nished was substantially the same as that previously given Agents, however, he
was questioned more in detail by r. CARR along the lines which he desired to bring
out in connection with prosecution of this case, Hr. CARR pointed out to him his
constitutional rights in the matter -~ that he did not have to say anything; that
ne could obtain the services of an attorney before talking, but ARDEN said that
was the reason he had come into his office, because he wanted to cooperate and
tell all he knew. At the conclusion of the interview, ARDEN was advised by Mr.:
CAKR that in the near future he iwould like to have him return and give a signed
cstatement. ARDEN said that he would be glad to do so. '

On Sunday, January 2, 194k, ARDEN telephonically contacted the Bureau

Jffice and requested Agent to get in touch with him, This information was fur-
nished the writer at his home and ARDEN was subsequently contacted, He stated

hat he was at the home of LILLIAN HARVEY; that she had received a phone call from
the CHAPLIN residence and that Mrs., CHAPLIN would like to have her come up for tea
that day. ARDEN said that it appeared to him that the CHAPLINS were now endeavorii -~
to bolster their lines of defense, and thought it would be a good idea for LILL1AN
HARVEY to go and then he would be able to report back to the Goverrment what vas -
said, Later that day ARDEN again got in touch with Agent, at which time he said

_that HARVEY'S conversation in the CHAPLIN home had been rather limited because.an

unexpected guest came in and the case vas not discussed in his presence. He did
advise, however, that CHAPLIN was anxious to get in touch with him, ARDEN, but ‘

- 10f - .. B ; ~

T S e ey,

[ e WA e s o g S P S S SV T S LU



N . B
D I

Li 31-5301

A

.nDL.I' said he wasn't going to see h:un He continued that EDTARD, the butler, and -
1€ were apparently in the same boat and that he was going to see EDAARD that night.

The writer contacted him at his home honday, January 3, 19l;h, at which
time he said he had conferred with EDWARD but had not learned anything of value
rzcept that JERRY GIESIER mas in the case anc was going to defend CH.(LPLIN :

On January 2L, 19LL, ARDEN telephom.cally contacted “gents of the Bureau
Office and inquired as to whether the FBI had done anything about BOB ANDERSON
who had caused some inconvenience on thz part of LILLILN HnRVEY. He was told
that this involved no Federal jurisdiction. ,

ARDEN continued that he had heard some loose talk around town that the
Govermment's investigation concerning CHLPLIN, et al, which by this time was in
the local newspapers, resulted in his contract being cancelled at Radio Stadion
KFiB. ARIEN also said that the talk was around town that he was the "head of a
black market gang." The writer advised him that this office had no information
in connection with those matters. ARDEN also on this date asked if he was going
to be indicted, and was told that that was a matter vhich was to be dec:.ded by
the Federal ura.nd Jury only.

iigent asked him on that occasion if his desires to be of assistance to
the Government and his willingness to cooperate in any manner whatever had changed,
and he replied in the negative. He professed not to have been in touch with
CELPLIN, however it is knovn that throughout this period he had been seek:.ng
ccunsel with CHAPLIN,

Interview with ROBERT ARDEN by igents .
and United States .ttorney CH.RLES H. C.RR

On February 9, 19LL, KOBZRT LRDEN was interviewed in the office of U.S.
~.ttorney C.LRR, and during the first part of the interview Mr. CiRR and SYLVESTER
YRS of the Department of Justice viere present, as well as Special Lgents

and ) s § 4t this tlme LrIEN stated that he had seen
everal occasions since he had last been interviewed by igents. He
seld that on the day that TILi DURLNT was intervieved at the U.S. ittorney's Of-
fice, he vas up at CHAPLIN'S. IUR.NT came up later and when he arrived, he told
LRDEN that the FBI ..gents had said that LRDEN made certain statements that ™
DURANT had seen fit to deny. These particular statements were the ones where
CH:PLIN had told JRDEN to go down to the jail and spend $5,000 to get BERRY out
of jeil and out of towm, in kay of 1943. it the jail LRDEN had found out that S

- BERRY had becn released to Judge CECIL D. HOLL.ND. .RTEN called CHAPLIN: on the

phone and told him this. CHLPLIN did not talk about it, but referred the call-:

- to TIM DURLNT, ha incinusted +‘~'*‘!: JSOEN vas a "dumb meddhng fool . and sald -
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L.at 4RDEN should do nothing more-about it, thet he; DUR.NT, had taken care of - ;
».c whole thing., This is the story that DUR.NT told 4RDEN he had better change. i

At this point LRTEN vas specifically asked if DURLNT admitted that he

- ...d made such a statement to LRDEN over the telephone that day. LRIEN s2id that

“JRLNT did admit that it was true. They argued back and forth for about half an .
aowr and DURGNT finslly suggested that ARDEN say that DURINT answered the phone .

and gave it to CHAPLIN, who was non-cormital, and 4RDEN is supposed to say that

DURANT didn't meke any statement at 2ll. DURLNT had first suggested to LRDEN that

he say that he can't remember and can't actually recall who really did answer the
telephone. .RDEN explained that 211 of the above conversation took place in the
presence of CHIPLIN. JLRDEN, however, did say that after this discussion with TIM
DURLNT that he got in touch with GIESIER and the latter had instructed him to

tell the truth, whatever it was, ‘ , o

t this point Mr. C.RR requested that .gents and Mr. MYERS interview
ARDEN in the next room, and this was done. 4RDEN then went over his part in
the January, 1543, episods, and told substantially the same story as he had pre-
viously told the igents, except that he stated on several occasions that CHAPLIN

~ never told him that he wanted to get rid of the girl and that in his, LRIEN'S '

opinion, he doesn't think that CH.PLIN wanted to get her out of the state. He
explained that he thought that CH.PLIN was just trying to be a good Samaritan

to the girl. During the interview /RDEN, however, did say that CHLPLIN told him~”
"Put her on the train and see that she actually leaves."

; {RIEN stated that the only reason he had asked WHITE to accompany the”
7irl to the station was because he was busy with a radio broadcast that night,

-He denied that he asked WHITE in an effort to influence BERRY because of YHITE'S:

capacity as a police officer. ARDEN admitted that he acted. in CHAPLIN'S behalf,”
but not. as a paid agent. In his opinion the reason that WHITE agreed to accompa.ny-/
the girl to the train was to do a favor for CHLPLIN in view of CH.PLIN'S prominence
and that he felt sure that WHITE would not have done the same for LRDEN alone,

~ADEN further admitted that he called WHITE afterwards to verify that she had been/
»ut on the train. : ~

4RDEN also admitted that after JOAN had left town he had heard through {
SDULRD that she had passed two checks in Kansas City which had been returned t
occause of insufficient funds, and that several days later he stopped by the _ ]
Severly Hills Police Station and told Captain WHITE about these checks. His - ' "
explanation of why he made a point of going in to see WHITE about the checks was
because he just happened to be in the neighborhood and thought he would drop in . = _ _

ARTEN at this tine expressed his dislike for CHiPLIN and TIM DURLNT, but -

’
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on the othﬁr hand, acdmitted that hv had seen CHLPLIN quite frequently, and as a -

- natter of fact had been up to the CHIPLIN house for tennis the previous Sunday. '
Iz stated that CH.PLIN had refused to help him financially in any way and that
ha'was presently 11ving on $200 that he had saved up from his job as a radlo
commentator, , . :

In an effort to develop further information concerning what went on

at Chasen's restaurant on the night of December 31, 1942, the writer on December
15, 19L3, intervicwed DLVE CHiSEN, proprietor. He recalled that [ATEN had been
there with CH.PLIN; that there was a2 zirl in the party, although he said he did
not remember who she was. He had no recollection whatsoever about CHAPLIN re-
ceiving any phone call., He remembered that BERT LiHR and REX ST. CYR were in
the restaurant that night and talking frequently with CH.PLIN and .RDEN., CHASEN
checked with the waiters and teclephone operator, with negative results,

It is recalled that LRDENsys that he told Captain WHITE that he would
like to have him take BERRY to the station because he had a radio broadcast.
agents during the course of several interviews with ARDEN when he was still em-
ployed by the radio station as a news commentator recall that on at least two
.occasions he todd igents that he was not going to give his broadcast that night
because he didn't feel like it. The first time he was interviewed he said he
hed a headache from smoking too much and that he was not going back to the sta-
tion. He said that any time he didn't want to broadcast for any reason whatso-
ever all he had to do was to call them up and they would play some records.

Investigation at Radio Station KFBW -

Further along the line mentioned above, investigation was conducted
- to determine vhether ;RDuN cid broadcast from the radio station on the night of
January 5, 1943,

I ~

e Special “gent R o ebruary 17, l9hh, conducted the fol-
v}? /e’lowing investigation at Radio St&tlon KFaB tnrough Source i, who checked the
studio records with respect to LRDEN'S brO“dCaSt on Januery 5, 1943.

\

2 - advised that only two records of the studio would be applicable
; vég L£> (1) 2 technicians log, and (2) an announcers logs The technicians log is mein-
tained in a typewriter in the technicians room and entries are typed thereon by
tne technician as the program progresses. He stated that it has been the require--
rent of the studio due to Federal Communic2tions Commission requirements that thie

o second that 2 program goes on and leaves the air. He stated that in the course
v of business this log would reflect whether or not aRDEN was on the air or whhther
: records were played 1n his absence. . .
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i 4. ?advised that he located the technicians log for January Sy
-/é”’))) 1543, and found that it contained the entry at the regular time for ARIEN's pro-
2 +onm - WROBERT ARDEN, Commentary." He stated that in his opinion this is con- -

- usive that ARDEN was actually on the air at Radio Station KFWB that evening.

vé.r/ §” - also checked the announcers-log, which he stated is maintained
in longhand by the announcer and does not, however, have so strict a requirement
as to events occurring during the broadcast, but stated that he noted on this log
that there was also a notation "ROBERT ARTEN,  Commentary." _ \

% Mﬁ 7 B stotcd that he was unable to say whether anyone at the station
= Ity could be approached as to whether he would remember exact occurrences on the
night of January 5, 1943, In connection with the mentioned logs, Ehis source
adviscd that the program of ROBERT LRDENWSs also broadcast simultancously over
Radio Stetion KFOX of Long Beach, and this line is handled through "Network Cen-
tral" in the Broadway ircadc Building. The last named organization exists for the
purpose of feeding los ingeles programs to Radio Station KFOX.

B - ivised that LiWRENCE McDOWELL, Commercial Manager of KBOX
in Long Beach, would be able to furnish informetion similar to that supplied by
him with respect to the techniciens logs maintained both at Radio Station KFOX
1n Long Beach and at- Network Central in the Brozdway arcade Building, Los angeles.

B -cviscd that there had becn occasions when ROBERT ALRIEN would
not go on the air when he was scheduled to do so and frequently he would wait
until nearly half an hour before the broadcast before advising that ha was not
going on thc air. In cach such case records of music were played in place of the
commentary. He stated that it appeared to him that ROBERT 4LRLEN could go on the
air or not as he pleased, and thet on at loast two occasions ROBERT LHDEN was
actually present at the studios but declined to go on the air, claiming his

raterial was not prepared.

4t one t:ime, g advised igent &8\ 1.RrY MATZLISCH, Hanager of -
Zadio Station KFWB, appeared friendly toward ROBERT LRIEN. He stated, however,
tant he believed ROBERT ARIEN had jndicated to MAIZLISCH that he had some influence

to HLRRY and JiCK WARNER of Warner Bros. Studios with regard to his being taken of..
the air. Source 4 advised, however, that recently a program on KFWB has been
inaugurated in beh2lf of the “Werner Bros. Theaters in which & commcntator was
noeded, And someone suggested the name of ROBERT ARIEN, vwhich was immediately
declined by exscutives at Warner Bros., Studios, This may jndicate that his status
‘4n the minds of JiCK and HARRY WiRNER is not vhat it has beens .~ -

3
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~mong MaIZLISCH'S superiors, which would warrant the friendly attitude of MAIZLISCH
. this connection, at the time ARDEN was taken off Radio Station KFWB at the out~
sct of publicity in connection with instant matter, LRDEN stated that he was going”
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Interview with SYLVESTER SCHAFFER
by Agents

' On February 7, 19LlL, SYLVESTER SCHAFFER, 8222 Larmont I.ane, telephone
GRanite 9029, was interviewed in his home by investigating Agents. It is recalled
that it was in the home of SEEAFFER that ARIEN met GYLES and arranged for the lat-
ter!s picking up JOAN BERRY and taking her to the train with Captain WHITE on
January S, 1943. SCHAFFER and his wife in November of 1942 were injured when
part of a home in the canyon toppled over and they were both struck.by falling
debris, His wife was killed and SCHAFFER was in the hospital, he said, from the

time of the accident for nearly a month, and then on returning to his home was in

bed until February of 1943,

He recalled that ARDEN, GYMES and LILLIAN HARVEY frequently discussed
various matters while in his home. He said, however, that in January of 1943
he was suffering from his accident and he was positive that any conversation be~
tween GYMES and ARTEN about JOAN BERRY had not been overheard by him. He said
they were frequently there, but he paid no attention to what they said. He de-
scribed ARDEN as a tricky fellow and wanted Agents to believe that he didn't
lz.ke him. o

From vhat SCHAFFER said, it appears that ARIEN persuaded LILLIAN HA.RVEY
to leave the SCHAFFER home shortly after he had recowered from the accident.
SCHAFFER ascertained that it was betweenthe 15th of January, 1943 and the lst of
February that HARVEY left.

It is to be noted that SCHAFFER lives in a small apartment which was
originally the maid's quarters for the home that he had previously lived in.
He has rented those premises. He is living with his son, PETER, who is a boy
about thirteen years old. SCEAFFER said that he would like to help in any way
possible, but that he was sure that he never heard the name of JQiN BERRY men-
tioned.

SCHAFFER mentioned DOUGLAS D&iOIES, who it will be recalled has appeared
in this investigation before. He is the one who was in love with HARVEY and
caused both HARVEY and ARIEN some embarrassment when he had an investigator try
to get information from HARVEY about CHAPLIN., He said that RHODES Was around
quite a bit while he was ill, In fact, he helped HARVEY when she cleaned the
house. SCHLFFER tas of the opinion that RHOIES might have some information
concerning A\RDEN and GYMES arranging for BERRY'S departure from Los Angeles.
However, his son PETER vas interviewed at the same time and hé did not think
RHOLES would know anything because he said he and LHDEN dld not get a;ong and

- the y were never there at the sane time.

i
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Interview with LILLIAN HARVEY

-
'

and

interviewed Miss LILLIAN HARVEY ~t her home, 738 North Alfred, Hollywood,
“alifornia. 14ss HARVEY stated that the first time she met the Subject CHAPLIN
was vhen she was taken there by HERAN WEISHAN, a writer who was making the pic-
ture "The Bridge of San Luis Rey" at General Service Studio. She recalled this -
was on a Sunday afternoon, and she went up to CHAPLIN'S to watch some of the other
7uests play tennis. It was also here that she first met ROBERT ARDEN, After that,
ARDEN bégan showing her some attention, and took her out from time to time. She
stated that she has never been introduced to JOAN BERRY, but recalls that once in-
the Hollywood Bowl in 1942 BERRY was pointed out to her as CHAPLIN'S new leading
lady.

Hiss HLRVEY recalled that she was with ROBERT ARDEN and CHAPLIN at
Chasen's Restaurant on the night of December 31, 1942, and the morning of January
1, 19L3. She stated that she recalled CHAPLIN did not have a date and that there’’
were just the three of them at their table. She also recalled -that some time
before midnight CHAPLIN got a phone call, and thereafter called ARDEN to the phone
and after some conversation with ARTZN, ARTEN left Chasen's and returned in about
half an hour, Iiiss HARVEY stated that she did not know what the phone call was
about; she heard none of the conversation between ARDEN and CHLPLIN. She does
not know where ARIEN went, and she did not hear ARDEN say anything about his de-
parture vhen he returned., She further advised that on the way home that night
ARDEN made no mention to her about JOAN BERRY. '
Yiss HARVEY stated that ARDEN has probably mentioned the CHAPLIN-BERRY
affair to her on several occasions, and she has also read most of the publicity
. that has apoeared in th@ newspapers in this connection. She stated that it is
very difficult for her to distinguish between what ARIEN has told her and what °
was in the newspapers. : oo ‘
liiss HARVEY said that she admired CHAPLIN very much as an artist, and
in the same breath added that that was the only way she knew him.
She was also asked if she and Mr. ARDEN were engaged to be married. She.
replied that JRCEN had asked for her hand, but that she had not decided. She ad-
mitted further that she had not been seeing much of him since ARDEN'S return from
sew York. She understood he was very busy and, too, she said she was quite occu-
»led with her painting. She is employed by her friend, Mr. L. PORTER, and from

th. B ) Co

- 107-

the glassware in her house it appears that she paints figures on bottles and vases{i L

_,m'ﬂ"‘:ﬂ‘&_ﬂ.‘l*‘!}‘riw.n’w“
ST e e

]
e



more helpful, but she said she #just didn'

Li 31-5301

—

It was pointed out to liss H/EVEY that it was rather unusual that she -
sould not recall any incidents of New Year's Eve, and, too, that it was a bit .

" arusual that her escort should leave her at Chasen's and she have no 4dea as to

- nere he had been or what he was doing. In this connection it is recalled that

1iss HLRVEY, according to the interview given Lgents of the San Francisco Office .

»» Captain BOB ANTERSON, told him that LRDEN said he had to go 40 the Beverly
{ills Jail because JOuN BERZY had been placed therein., She claimed that LRDEN'S
leaving her that night, New Year's Eve, was a matter that she thought-no more of
than if he had gone to the Tashroom. o

Lfter considerable questioning, which usually resulted in her "I don't
remenber, " kiss HARVEY did recall that RDE{l had contacted her jater in the
..orning of January 1, and told her thzt JO.N BERRY was in jail., She couldn't
remember what he told her he was going to do about it, if anything, except that
he was going over to the jail. She claimed to know nothing gbout any arrange-
ments made by Hr. LRDEN for BERRY 'S leaving town January 5, 1943, but did admit
thet she was at that time living at the home of ir. SYLVESTER SCH:FFER on idarmont
iane. It is recalled that it was at the home of SCH.FFER that arrangements were
made by 4RDEN with GT:ES for BERRY'S being taken to the train by Captain @WHITE.

Miss H.RVEY was asked if anyone else had talked to her about the '
i PLIN-BERRY case, and she told the story of Captain BOB LNDERSON claiming to
be from the Sheriffts Office, coming to her home one day. She gave details which
were the same as had ®een previously developed.’ . ’ S

In the course of the interview she admitted that after ¥r. THOUPSON'S
call of the previous day, arranging for the interview, she had gotten in touch
with Er. ARDEN and asked him if he had any idea what the desired interview was
about, She said lr. ARDEN told her it mizht be about the CHAPLIN case. It is
to be noted that Agent i@ called her and that the first part of the actual
jnterview concerned a matter mich he had previously discussed with Niss HARVEY.

The last named professed to be extremely sorry that she had not been
t remember" anything further.

" on December 6, 1913,
telephonically contactcd the writer. nat or
12:00 Noon he had received 2 phone call from a man who refused to give his name

18-
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‘but who identified himself as a butler., He spoke in a he;avily aécente& German

L. 31.5201

voice, He said that he was in the course of his employment serving a dinner K
narty about three weeks previous where SRDEN was present; that ARDEN was con-

versing with others there who were of foreign extraction in the German language; .
that in his eonversation he was bragging about the connections he had with CHARLES =
CHASLIN, how all the attorheys involved in the case to date were stupid and that ¢

indicated that from the tenor of ARDEN'S talking it appeared that some .

ind of a deal had been put over by ARDEN with Captain WHITE of the Beverly Hills :
Police Department, He further stated that a woman who was present at the party :
rzcognized ARDEN as a confidence man who had formerly been in Europe., The butler
jdentified this individual as a Hungarian woman and said that she was there with

the wife of the former Turkish Minister of Foreign Affairs. This individual

promisec to keep in touch with -énd was going to endeavor to get further °
information. hhowever, has not advised«of any further cortact made with

him by this woman. I : _ -

anione with money could do anvtha.ng. This individual in his conversation pith =
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CAPTATN W. U, nm", swgEcr. -

Background Information |

Review of Los Angeles County District
Attornev‘s Office rile Concerning W. W. WHITE

' on November 17, 19)43, hgents reviewed the records of the Los Angeles
County District Attorney's Office with reference to its investigation of CHAPLIN
and BERRY. It is their file No. 15-2983. Copies of the statements taken by the
District Attorney's investigators were made and have been previously referred to.

There is being included herein a review of the statement made by ’«'?HITE e
to the District Attorney's investigators HERBERT GROSMAN and PHILIP T. TOWER. - Thig
statement was made at 11335 P.M. June L, 1943, in the presence of C. H. ANLERSON,
Chief of Police, Beverly 1{1115, and G ‘i. ZINN, Police Clerk. It was reported by-
one LORNA ADAMS. . R S '

"'"{ITZ ctated that JOAN BERRY first came‘to his‘attentio‘n about 1942 whe_n _
10
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he was working for her father, JOHN BERRY. It appears that he never met her per-
sonally but, as WHITE explained it, "I met her at a distance.” The next time she
came to his attention he said was January 1, 1943, vhen she had been booked in -
tue Beverly Hills Jail. WHITE said, having in front of him his report of January
1, 1943, that he came to work at B:00 ofclock that morning; that one of his duties
is to check on those vho are in jail. THITE said that he was not told by Sergeant
CLAUDE R. ¥ARPIE that BERRY was in jail. He said he found out about it by examin-
ing the booking records. i ' .

WHITE was asked the substance of his conversation with Wiss BERRY on
January 1, 1943, and he said that the main part of the conversation was, "I
noticed she was booked on a vagrancy charge and I naturally wanted to find out
who she knew and if she had any home and any money, etc.” At this point he was
asked if at the time he was trying to locate her father back in 1942 he knew
that she was connected with CHARIES CHAPLIN. He replied in the negative., ihen '
asked what BERRY told him about herself, WHITE said that from memory he recalled
her saying something about having some kind of a contract with CHAPLIN, and con-
tinued "I didn’t pay much attention to it. She said it was broken sometime
before, She told me she had no money whatever and she had slept at a man's
apartment down on Olympic the night before - a man she had recently met. She .
didn't have a dime, she had no place whatever to go, no relatives or friends she
could go to other than this man, probably, if I remember right." THITE said, that
on this first interview with her she made some remarks about CHARLIZ CHAPLIN,

Thereafter there was read into the District Attorney's statement from
WHITE the Capiain's report of Jenuary 1, 1943, which is set forth elsewhere.
#ith reference to this report, WHITE when asked if that was approximately the
conversation he had with her, said that no doubt it was because he believed it
was his report. He said he made that up after she had left his office, typing
it himself from memory of vhat she had said, WHITE said in answer to the ques-
tion whether he had then proceeded to have a vagrancy complaint filed, that he
did not do so, pointing out that he had nothing to do with the vagrancy complaint,
that she had already been booked on such a complaint, Heé then got evasive and
didn't know whether he had anythinz to do with it or not, but finally concluded
that he vas positive that he had not signed the vagrancy complaint against her,

o After his interview with her WHITE said that he did not contact anyone
E at the CHAPLIN home. ¥hen asked if anyone from CHAPLIN'S had contacted him, he

: said that a lir, ARDEN got in touch with him. He first placed the date of ARLEN'S
contact with hix 235 ths 2nd of January, but later straightened' it out as having™
taken place on the 1st. He said that ARDEN talked to him on the phone and also
in person at the police station. He was asked what conversation he had with
ARDEN, and replied that the only conversation that he coudd remember was the one
had with hin four or five days after BERAY had been sentenced. He said that
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'ARIEN asked him as a favor to take her to the railroad station; that he was busy
and that he would send a cab to the house to pick him up, and WHITE said he re-
plied, "Okay, if my wife can go along with me I'1l go with her,." Investigator.
GROS:iAN then asked him if it was not true that prior to the arraigmment and sen~
tence by Judge GRIFFIN he had some conversation with ARTEN, WHITE replied, "wel.,
I no doubt did." ‘then pressed for the subject of this conversation, WHITE said
that he knew there was some conversation about getting some clothes for her be- .
cause she had come into the station with only a bathrobe and a pair of men's
house shoes on, WHITE recalled that ARDEN told him he would get some clothes
for her and take her to a hotel, vhich WHITE said was "no doubt prior to the
time she wanted to go to New York or Detroit.” ' ) :

» WHITE was asked if he had ever met ARTEN previously and replied, "I
think I met ikir. AZIEN once before." ‘hen questioned by igents in this regard,
WHITE said that he had never met him before, B

He was then asked if ARDEN told him, WHITE, in whose behalf he, ARDEN,
was acting., WHITE replied, "No doubt he did - I don't remember." He was then
-asked if it was not true that ARDEN said it was CHAPLIN that he was representing.
To this question WHITE replied, "You got me there. He no doubt did - otherwise
I wrouldn't have known who he was talking about,." -

WHITE was asked if before BERRY'S arraigmment in any conversation that
he had with ARDEN, ARDEN discussed the advisability or the probabilities of being ,
able to get aiss BERRY sentenced in such a fashion as to be taken out of the state
To this question WHITE replied, "No, I don't believe so." ‘ :

He wes then asked if ARDEN had discussed with him before the sentence

. %as passed the matter of providing a train ticket plus $100 in cash to be given
to Miss BERRY. To this WHITE replied, "No, he didn't, I'm sure of that. I'm sure
he never did talk to me about any amount of money or anything - he did hand me an
envelope the day I took her, or rode down with her .to the train, he handed me an
envelope, but I don't know what it did contain - I never looked in it." GROSMAN
then asked WHITE if ARDEN at any time discussed with him the chances of getting
Judge GRIFFIN to put BERRY on probation and go out of the state, in other words,
to float her out of the state, HHITE answered, "I don't know - I don't remember
him doing it," - : - ‘

The above questions are the examples which TOWER pointed out were in- ,/f“'

dicative of WHITE'S "I don!t remembept a@titude. o

Pressing this point further, GROSHAN theh asked WHITE if 1t was not

. truz that he had a conversation with Judge GRIFFIN just prior to the time of -

-
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SERRY 'S hearing, this session with GRIFFIN taking place in the chambers. WHITE
7 ~itted that he had, and when asked to relate the substance of that conversation
-4 Judge GRIFFIN, this is what WHITE said: "Well, I don't know how the thing
.72 up, SOJEBODY HAD ASKED 4E IF THIS GIRL COULD BE FLOATED OUT OF THE STATE - °
.. don't kKnow who it was asked me, whether it was ARDEN or somebody else, but I
agine it was ARTEN, and I did ask Judge GRIFFIN or did tell Judge GRIFFIN that.
a1 the event that she wanted to go back to New York or to Detroit that there would
be money coming that would pay the expenses.," . ‘ '
Lttendion is directed to the fact that not more than three or four ques=-
tions prior to this one WHITE had denied that therewms any conversation about
floating BERRY out of the state. Continuing this line of questioning, WHITE was
asked for all of the conversation on this point, to which he replied, "I don't
remember it all about the blamed thing, btut I got a faint recollection of talking
about this thing - I knew hs couldn't float her out of the state." A4t this point
of the interview Chief of Police .NLERSON spoke up and remarked "This was Just
another case - it was nothing of - - I'11 explain it. I ecan see why he wouldn't
be able to remember too plainly, because there wasn't anything at the time that
would be especially impressive., She just was a tramp - is that your attitude,
Captain?® WHITE replied, "Cefinitely. She had been staying down here on Olympic
Boulevard with this guy she hardly knew," . A ' ' .

WHITE was then asked if the day he made his report he recalled getting
a telephone call from ARDEN or having any personal conversation with him. HITE
replied that he did not. .ttention here is directed to the fact that when inter-
viewed by .igents WHITE did recall that ARDEN came in to see him on the day of
BERRY'S arrest, which was January 1, 19L3. ‘ '

AHITE was then asked if he remembered goinz to Judge GRIFFIN'S chambers
2nd telling him that "if it was possible for the girl to be floated out of the
state that you knew arrangements could be made to pay her passage back east and
to give her some money." To this question WHITE replied, "I believe I did have
that conversation." He recalled that in reply to that proposition he had put up
to the Judge that GRIFFIN said that he couldn't possibly float her out of the
state, and WHITE said he knew that that is what his reply would be. Hedsn¥d that
orior to the time of the arraignment he had talked vwith the girl in regard to her
;oing back east., He said he never saw BERRY after his interview with her on
“onuary 1, 1943, although he was still not sure that that was the date until the
nisht he took her dovn to the station with his wife.. . o

In explaining how that heppcened, WHITE said "Mr. ARDEN called me and
asked me if I would as a favor to him, take her down. He would send a car down .
--and pick her up, and I-said, !Yes, I'll take her if my wife will go with me.! He
handed me an envelope.” WHITE said ;RDEN never told him what was in it, nor did
he ask him, but that his instructions were to give BERRY the envelope., Chief

5
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AXDERSON asked him where he had picked BERRY upsj although he did not remember the =
»u:dress, WHITE recalled that it was in Hollywood. He said the cab driver picked
~im up in his home; that they then went over to where BERRY was staying; that she
~~me out to the car and said she would be with him in just a minute., ~“He said
t' 3y went down to the Union Sta.tlon, that they had friendly conversation with her
:n route, and she said she was goingz to see her mother; that he gave her the enve-
lope which she did not open in his presence, nor did she ask him what was in 1t.
after they got tothe Station WHITE said they went clear through to the train with
"her and she told them goodbye and waved to him and his wife.

Thereafter he said the cab took him and his wife back to his house; that
after he got home he did not taXl Hr, ARDEN, nor did ARDEN call him. In fact,
~ WHLIE said he'did not have any subsequent conversat:.on with ARDEN concerning put—
ting her on the train. He was asked 1f he talked with ifr. CHAPLIN about this
matter, WHITZ replied "I have never talked to lr. CHAPLIN in my life.® WHITE
said that after he put the girl on the train the matter was dropped and he com-
pletely forgot about it, He denied he ever recewed any compensation for his
services. : , , _ -

oy

WiiITE said that when he put the girl on the train he did not tell the
porter anything about who she was, nor did he tell the conductor of the train.. '
- In fact, WHITE said, "There was nothing official about that whatever - nothing.
There was ncthing ever mentioned to her about police business or anything, not a ?
word." ’

.3
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“Wnen BERRY was picked up for violation of probation in May of 1943,
WHI’I‘E said he had nothing to do with her being in jail, and in fact never even
aw her., He was asked if he had ever had any conversation with anyone else con-
cernmg BERRY after this affair in Jamuary, 1943, and he said no, except for a
donversation with ROBERT ARDEN that morning, which was June L, 1943. He said
A”DEN came into the police station to call him down for a matter that had been .
vritten up in the paper. The news article, WHITE said, set forth that he, WHITE,
- nad said that he had had a conversation with a certain attorney about furnishing
roney and a ticket for BERRY to go home. He said ARDEN asked him why he had made
. ..ch a statement, and WHITE said he replied that he had just told the truth. .
uwhITE explained that he had had a slizht conversation with Attorney CECIL I.
CLLAND about a week ago at which time HOLLAND had mentioned the JOAN BERRY case -
»nd had said, "I think it's common knowledge that BOB ARDEN furnished the money {
:né the ticket to send her out of town," WHITE said he replied to this statement :
cf HOLLAND!'S, "I don't }mo‘..."

, Chief /NIERSON at thls point asked WHITE if at any time during the period
T she was in custody of the Beverly Hills Jail was he, WHITE, aware that the girl A
was pregnant, \WHITE replied in the negative. GROSLLN asked if Police Matron RENO '
. had advised HITE after BERRY'S presence there on _ay 7 and 8, 19)43, that she knew

.»'. -
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BERRY was pregnant. WHITE did not recall her ever having told him. WHITE said he”

didn't know anything about her being pregnant until he read it in the mewspapers.

‘lhen asked his state of mind regarding BERRY, if, because of ARTEN'S interest he: -

thought her case was an exceptional one, or merely a routine case, WHITE replied
that he "considered it just a routine ‘case,” and then asked the question if GROSHAN
meant before or after. It was explained that he meant dwring the entire handling
of the case from the time he first talked with her, and she told him about her
association with CH.PLIN, and subsequently his conversation with ARIEN prior to-

the arraigmant and sentence. WHITE answered this question by stating he thought
it was a rouline case 2ll the way through.

WHITE wes asked how Judge GRIF‘FIN detemined that the hotel bills were
owed by BERRY. WHITE replied that BERRY had told him about them and that probably
he had told Judge GRIFTIN of tham. %hen pressed to make sure whether he had told
GRIFFIN or not, HITE replied, "I guess I did, I don't know., I must have - who
else would have?! :

WwHITE admitted that he had asked .RDEN what his interest in the case was

and 4RDEN had replied that he was connected with CHARLIE CHAPLIN and as & represen- -

tative of CHAPLIN he was interested in the girl. GROSMAN then asked him if he
considered it unusuzl that 2 girl vho was being charged with vagrancy had such

a person as CHARIES CH.LPLIN displaying a donsiderable amount of interest in hers
WHITE replied to this query by saying that the girl had told him that she had
broken her contract with CHAPLIN and had further stated that she had no home, no
one she could go to for help, and so WHITE said he considered it "just another -
routine case." GCROSELN'S next question, "You cidn't consider it unusual that -
CHARLES CHWPLIN was displaying an interest through RCBERT ARDEN in getting the
girl out of the state?" IHITE replied, "Naturally I thought there was no doubt
some reason for 211 that.," WHITE could not recall that he had asked ARIEN what
this was all about. T‘hen asked if it was his impression that 4LRDEN was definitely
interested in getting the girl out of the state, WHITE replied, 'iell he was
definitely interested in helping the girl to get home. The way he told it to me,
if I remember right, was that after - sometime after this sentence, that she wanted
to go home to har mother, and I naturally figured that it was a good Smmaritan act’
to get her home." then asked if he had considered it wwsual that a girl who was
charged with vagraney would have friends that would be able to pay her train fare

and give her noney besides, LHITE replied that he "didn't know if he ever gave 11:

that thought.” then asked if he had told LRDEN of the various things that BERRY .
had told him which were set forth in his report of January l, 19'43, VHITE replied
that he did not velieve he did, “;

4t this point in the interview the recess previously ment.loned nas held

‘and on their return, WHITE denied that he had ever talked with LRIEN or anyone else

on January 1, uu; » abouv tne case, but said it was on the morning of January 2.
o . l A ’ o
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that he received a call from scmeone, namely Mr., LRDEN, who came to his office.
He was then asked the substance of this conversation with ARDEN and WHITE replied — -
as follows: "The substance was that this zirl had been a terrific expense to
Mr. CHAPLIN, he had spent a lot of money on her - he had bought a play for her :
which turned out it was a part she couldntt take, and had spent considerable _ ;
money on her, and that he was still willing to spend a few dollars in a charitable
way if she would go back to her home." GROSM.N asked if he meant CHAPLIN would
be charitable about it, and HITE replied, "Yes, but through ARDEN." iHITE con-
] cluded, "He also asked me if I thought that she could be floated out of the state,’
1 and YHITE said he told 4LRDEN no, he didn't believe GRIFFIN would have the author-
ity to float her out of ths state, but WHITE s2id he d.4 ¢ tell him that he would
talk the situation over with GRIFFIN. LWHITE said he did talk with GRIFFIN and
) when asked what he told him on this occasion, replied "4t that time I told Judge
‘' GRIFFIN that this girl had run up numerous bills in the City of Los ingeles at
different hotels, several of vhieh were holding her clothing; that CHAPLIN would
- that 1 had information through /RIEN that CH.PLIN would pay those bills and
also furnish her & ticket to return home if she wanted to"; that in addition he
would give her some extra money. WHITS reecalled that GRIFFIN'S reaction to that *
proposal vas that the judge said he couldn't float her out or force her to go out
of the state, and wouldn't. WHMITE said he was not presont in court when BERRY!S
hearing vas held. WHITE could not recall that GRIFFIN had told him that he was '
not running his court for the benefit of CH.PLIN, However, he said of his own
knorledge he knew GRIFFIN did not run his court for the benefit of anyone.
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WHITE said the next time he had heard from LRIEN after their conference
in his office was LRDEN'S calling him and saying that JQiN BERRY wanted to go back
home, and asking if he would do LRIEN the favor of ridingz down to the train with
her. WHITE s2id he told [RIEN he would if it was all right for his wife to go
along, vwhereupon /RDEN told him that he would send a car by to pick him up at his
house at a certain time - VHITE did not remember the time -and that thereafter the
driver would know where to find ldiss BERRY. WHITE said JRIEN came into the station.
later the same day and hended him an envelope and told him to give it to BERRY
vhen he saw her. On this occasion when asked if ARDEN told him what was in the
envelope, WHITE replied "No doubt he told me there was a ticket and sonme money."® .
Thereafter followed questions reflecting that that evening a car came by and picked
him up; that ftowas a yellow caby that they went over and picked up BERRY; that .=
they went down to the station, but still WHITE could not remember LRDEN having i
tolked writh him after he put her on ths train., However, when GROSMiN asked him .-~ %f
if it wasn't true thet LRIEN celled him to see if everything had gone off 211 right /™~
HITE recalled, "I believe he did a few days later. I believe he called me at th Lo
office one day and I wasn't in and he left a number and I called him back and} d 1

'y -

~ him that she had taken the train.?
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that he was never paid any money; that he felt that "no doubt CHLPLIN was doing ———
this girl a pretty good deed - he was helping her out to get her back home to her
‘family where she no doubt belonged, a young girl." The interview was concluded

with LHITE'S repeating conversation with ARTEN that morning when ARIEN seamed to
object to WHITE having told an attorney that he, ARDEN, had furnished the money

and transportation for the girl to go back east., However, he said that LRDEN did
not at any time intimate that he preferred “HITE did not talk to anyons or tell

his part in the deal. - , : :

In connection with another investigation being conducted by the Los . .
)~ <ngeles Office the forepart of 1943, Special .gent ﬂinterviewed
Captain 7. W. WHITE. In the course of interview with him it was developed that
WHITE knew JQN BERRY and something about H/NS RUESCH. it that time, which was
reported in liarch of 1943, WHITE had the following to say zbout those just men- .
tioned. : ' . ce ' . ' .

WHITE advised that he did not know HLNS RUESCH, but that he did know . !
something concerning him. He stated that a pair of RUESCH'S slippers and a bathe .
robe belonging to him were presently in his closet and that these articles of
clothing had been taken from a girl named JQ.N BERRY who was picked up in a :
hysterical condition in front of 9709 Olympic Boulevard in the early morning of
January 1, 1943 and that she was alleged to have attempted suicide, but that
subsequent medical examinetion reflected that she hed merely painted her lips

with either iodine or some other medicins which would discolor the mouth. He

stated that subsequent questioning of JQ.N BERRY reflected that she resided at

9921 Robbins Drive, Beverly Hills, with her mother, GERTRUIE BERRY, who at the
present time is in Detroit, Michigan. She advised that she was brought to Holly~-
wood by CHLRLES CHAPLIN under contract at $100.00 per week .and that she lived at

the CHLPLIN residence for approximately six weeks, but due to a riff with him,

the contract was broken. She stated she then had 2n affair with PLUL GETTY y &

hotel man, whom she lived with for a couple of weeks, .

Miss BERKY advised WHITE that after leaving GETTY she took up residence &

&t the Beverly Hills Hotel, the Hollywood Plaza Hotel, and the imbassador Hotel, &

but was forced to leave each place because she had no funds with which to pay h

her rent, She then advised that she resided with various individuals whom she o

hzd met and had spent several nights at the apartment of HANS RUESCH, =
WHITE stated that when she was brought before justice on a vagrancy

charge, some person in Beverly Hills whose name he could not recall, assumed .

responsibility for her and made arrangements for her transportation to Detroit

i i -
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to be with her mother. (WHITE described her 2s a cheap little prostitute who was -
very attractive and who was apparsntly trying to crash the movies, but in’ failing
to do so, had taken to xna.king a living the best way she could.) A
Captain W. W. WHITE '

Beverly dllls Police Depar’anent

Beverly Hills, California

Residence, 311 North Palm Drive

Boverly Hills - Telephone CRestview 1-29L9

i - i o N ‘s 0y

On November 27, 1943, after arrangements had been made through Chief of
Police ANDERSON, Captain WHITE appeared at the Bureau Office and was interviewed
by agents. .4t the outset, the nature of the investigation was pointed out to
Captain WHITE, this along the lines that the Govermment was investigating CH.PLIN
in connection with possible white Slave Traffic iet violations; that in connection
therefdth it was necessary to obtain any and all information involving CHLPLIN and
the Victim, JOLN BERRY. The confidential nature of the Bureau's inquiry at that
time was made known to WHITE, and he promised that he would keep it that way.

~ WHITE opened his remarks shortly after the interview commenced with the
statement that he had "just learned yesterday" that JOLN BERRY was arrested twice
in 1938 in Los ingeles for shoplifting. WHITE explained that yesterday he had
verified the arrest from an officer who is a personal friend of his, but that
scvaral days before that he had heard of her arrest.:

WHITE continued that the first time that he ever had any knowledge about

BERRY was when they were looking for her father. 4fter he had been apprehended the
next' that she came to his attention was the morning of January 1, 1943. It was
pointed out to WHITE by igents that she had been in the previous morning and inter-
vieved by Sergeant C. R, MARPIE. WHITE said that he could not recall iRPIE having
told him anything zbout her being at the police station on the norning of the 3lst.
He admitted that RLRPLE might have told him that, but he was not sure, HITE hadt’
brought with him somz records from the Police Department and located the slip fillec
out by MIRPIE reflecting her peesence in the police station on Lecember 31st, He
explained that that was what they called a *bring in®* slip. It bore number 3142,

- Lfter he had refreshed his recollection from seeing this slip, WHITE thought that
BERRY might have mentioned during the course of his interview with her January 1,
1943, that she had been in tho previous morning. .

wWith reference to his interview with JO4N BEERRY, Jan\mry 1, 19h3 s WHITE
- had the following to say. The first thing he does when he comes into the police
station, WHITE said, vas to check on thosc who ware in jail, and if there is anybod:
. that "needs’ checking up, well it's my duty to check them, and naturally that was
one of the matters I had that morning. Sha was brought dovn to my office by the
- notron and we had considerable conversation. If I remember right, she put on a big
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act for me - she thought she was an actress and she was - you know,." WHITE wa$8 no.
sure whether RENO, the matron, vas present during the interview., He explained
that sometimes he was alone and sometimos several of the other officers were pre-
sent. Although when he looked at his report and saw that he had mentioned RENO
being there he "imagined that was correct.” . - S :

. vhen asked to explzin what he mcant by the statement that BERRY put on-an

" act, WHITE replied, "ell, you know how girls are - they would like to have svery~
body believe that they're actresses. .ell, she went into detail more or less and
told me she was under contract or had been to CHLRLIE CHLPLIN, who brought her out
here to star in a picture." ‘;hen asked if she had told hin that CH.PLIN "brought
her out here," THITE adnitted that that put him on a spot, his making such a state-
ment. He said he could not swerr to that because he was not positive., He said
that most of her conversation that morning was out much she thought of CH.LPLIN and
he said he remembered her saying meny times that she was deeply in love with the
nan. : ’ ,

WHITE said BERRY mentionad that she hed been up to CH.PLIN'S house & lot .
of times; that she had been out to dinner parties with him; that she told him she
"vas under contract to him for 375 a week and had been for quite a while., There
was some conversation clso about the contract hed been broken. hether she broke
it or whether he broke it, I don't know." “hen asked if BERRY had told him that
worning if she had been with CH.PLIN the night before, wHITE replied, "No, she had
not been. I know that. She mentioned that she had keen with a fellow by the name
of HUWNS -~ somebody, down on Olympic Boulevard., I remember that. Some alien that
your office was checking later, and ~ HiNS RUESCH I think it was, on Olympic Boule=-
vard, the 9700 block I remember. She had staysd there all night with him because
she didn't have any room or any place to go«" is to whether BERRY had told him of
being in the police station the night before, WHITE said he did not remember. He
w2s 2gain asked if M/RPIE had told him about her being in there the previous
rorning, and WHITE seaid it was very doubtful if he even saw MLRPLE the morning that
he interviewed her. If he had told him anything, he didn't remember. WHITE did say
though, that he had had conversations with KiRPLE about the case - numerous ones -
but he still didn't remember anything sbout BERRY being brought in the night before
~1though WEITE said there vas no doubt she was there because of the slip. WHITE
thought it "seemed funny to me I didn't know about the card, about her being brougt’
in the night before. Now, I may have ard. it nay have slipped my mind. It may have
~nent nothing to me and - you know.! . o .

WHITE wes asked if BERRY had gone into eny detail about how she happenéd
to be in jail on the morning of Jenuary 1, 1943. To this question he replied that
"I actually questioned her about the facts that were on the arrest report and this
~rrest report - lat me see vhat it says - well, you know what thissays, no doubt.
Shc had no funds and no friends, no place to go." it this point in the interview
«iLTE was reading his rcport of the interview with her on January 1, 1943, and came
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to the part wherein he had mentioned that this was the second time the police de-"
. partment had had contact with her, "she having came into the station in a hysteri- f
cal condition yesterday morning. 4t that time was taken to the above address by :
Latron RENO." WHITE then said that he now remembered that the matron had been tel :
ing him that she had taksn BERRY to the Olympic Boulevard address, the home of
HaNS RUESCH, ‘WHITE said he now clearly remembered, and pointed out that he had
not even looked at any of the reports before coming into the FBI Office that morn-
ing, . . .
dis attention was also drawn to the fact that in his report he had writ-
ten that "a few nights ago CHAPLIN told her he would not give her any more money
and that this is the time she became hysterical and came into the stationy that
many tines she had gone to CHAPLIN'S estate, broken a window in order to get into
the house; that she had told WHITE about taking a taxi to CHAPLIN'S home, not
having money to pay for it and leaving her fur coat. WHITE recalled that that
wes all true, that she had told him those things. ) _

WHITE'S attention was also directed to BERRY 'S story that on the night .
of New Year's Zve, 1942, she had jumped out of the window when the watchman was
calling the police. He was asked if to his knowledge the police had been called
that night, WHITE replied that if the department had been called no doubt there '
~would be a blotter stamp. He was told that agents had examined the records for
same the previous day and there was no such record of a call, WHITE explained
that "those things are slipped up once in a while. If they are busy they slip up
on them once in a while no doubt, but thers should be a blotter stamp that they
had received a call from so and so, a watchman, concerning whatever it might be.»

In explaining his attltude at the t:une he wvas mtemewmg BERRY, WHITE .
had the following to say when asked if BERRY had told him of ever having been out
here before: ™iell, I know she was, but I don't remember vhether she told me she -
was. I don't know whether I checked that., It didn't mean a h—w~ of 2 lot to mse.
It was just one of those things. I checked it. It was one of those things. It
didn't amount to a d---, Either take her in and vag her or get rid of her, I
didn't do a lot of questioning on the thing - I had no idea 1t would go to all
of this that it has cane to."

tIHITr, was asked if while he was talking to her she had tned to call
CHAPLIN or made any effort to get in touch with him. WHITE said that not to his
knowledge, but that he believed that she did eall CHAPLIN, and explalned that that
was no doubt hearsay as far as he was concerned. A o P
. / '
WHITE explained in answer to the question of whether BERRY had mertioned
~ any others shz knew, that vhile talking with her BERRY mentjoned or else he asked
her about J, FiUL ®ITI. WHITE said he either had information ahead of time about '
him or she volunteered it, because GETTY came into the situation. He said that he
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staff, irizona., WHITE said he naturally asked her what her financial conditions
were, if she had any place to go, etc., and he said she told him she did not.

WHITE pointed out she had no money, that in fact when she came into the station
all she had was a bathrobe and a pair of men's house shoes and was wearing a pair
of men's pajamas. WHITE related that the report reflected that she had been pickec
up on Olympic Boulevard with what appeared to be iodine on her lips, and taken to
the Beverly Hills hospital., He was asked if he questioned her about that., WHITE
said that he remembered that he did so gquestion her, but that he couldn't remember
now what she said,

WHITE estimated that he probably talked to BERRY that moming between
twenty and thirty minutes. Then asked if Chisf of Police ANZERSON was present .
during interview with BERRY, WHITE was not certain, he didn't believe he was, and
then later thought he might have stopped in for part of the interview, .

Lfter tho indtial interview with BERRY, VHITE said his impression was
that she was just a movie struck kid who was out here trying to put on a big front
and get in the best way she could, ‘ihen asked if he believed her stories about the
contract with CHLPLIN and having lived in his house, WHITE said that "I couldn't -
disbelieve that because I didn't know, but I knew that the contract didn't amount
to a heck of a lot as she was only getting 75 or $100 a week and if she was any
good at all, why CHLPLIN would have been taking a whole lot better care of her."
He was then asked if he had =2ttempted to verify her employment with CHLPLIN, and
he replied, "No, I don't think I did the first time in. The first time I talked

to her I don't believe I did. /e have any number of those kind of cases every year.
Kids that come out here - we pick them up on the front porch of some actor's home -
just movie struck kids that come out here and all they have in mind is being a2 star

They've seen some star in numerous pictures and come out here and try to get into .
the house to neet the folks. Tie have those very often and I figured that was what
we had there, It was one of those things where a kid wes movie struck and out herc
and destltute » and liv:mg here and there, and d:x.dn't reaJ.ly amount to a h-- of a
lot." , .

At this point in the interview WHITE in discussing when ARDEN had'first
come into the picture, more definitely recalled that no doubt BERRY had called
{1aPLIN'S home, not from his office, but WHITE said he believed she called from
the telephone out in the hallway. 4is he remembered, ARDEN came into the picture

after she got word to CH4LPLIN'S home. WHITE did not. say whether the call was made//
;

after she had bezn released from Judge GRIFFIN'S cowrt or on January 1, 1943.

CAHITE explained that when he talked to LRDEN the latter more or less verified the

fact that BERRY was a movie struck kid and that she had been under contract to
CHLPLIN; that CHIPLIN had spent 2 considerable amount of money on her., He was
asked 1f ~RDEN had inoulred as to vhat sentence BERRY would probably get or what
the disposition of the case 2gainst her might be, and also if he had said anything
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about how CHAPLIN was intcrested in the case. To this question WHITE replied

: "Well, I know he gave me some conversation that CHAPLIN would be willing to send.
i her back to her home if it could be done, and I told him that I had no idea what

; ~ the judge would do with her because no one could talk to Judge GRIFFIN - I mean
3et something worked out the way he wanted it, 2nd therec was considerable -
conversation about bills around town she had run up at different hotels and /RIEN
said that CH.PLIN would be willing to pick up all those bad bills and give her a
railroad ticket home if she could be sentenced that way, or whenever she got out."

o WHITE was then asked if ALRDEN had mentioned the fact that he would like
to have her floated out of the state and whether he himself had brought up the
question that he didn't know vhether Judge GRIFFIN could do that, WHITE said,

) "I think that vwas more like the way it was mentioned - samething about a floater

3 or send her out of town." WHITE was then asked if he, ARDEN, didn't specify that
BIRRY should be floated out of the state rather than just out of town. To this
question WHITE replied, "Yes, I think he did. I think I said that in the District
attorney's report. I believe he said that if they could get her sent out of the
s*ate, and I know I told him on that one that there was no city judge that could
send anyone out of the state, and I knew that Judge GRIFFIN wouldn't even think

of it."

L TR g

1

WHITE said that he told LRTEN thereafter that he would convey CHAPLIN'S
wishes to-the judge. More specifically, the writer asked him if he, WHITE, didn't
tell ARDEN that he would tell the judge that "if she got a suspended sentence and
was told to stay out of the state, that CHAPLIN would pay these bills, buy her a
ticket." WHITE replied, "I believe I did tell him that. I believe I did." 1In
this conncction WHITE went on to say that he hoped that it wouldn't look like
Judge GRIFFIN vas listening to some policeman because, he said, GRIFFIN won't
listen to "no policeman." He said further that he wouldn't even go to GRIFFIN
and ask him to help out on a traffic citation, pointing out that he hadn't done
that "twice since GRIFFIN had been sitting on the bench." WHITE said that his
idea was that BERRY was in need of help, that she was a movie struck little "nut®
out here who had no money, and that his first thought was that she was going to
wind up being a prostitutc and that it was proper she should be sent home where
shc vas lmmm.

¢

WHITE explamcd that while he had no desire to help CHAPLIN or LRDEN, |
pointing out that he didn't know either one of them, and that they meant nothing
to him, he wanted to makc it clear that he believed that they did not have any )
great desire to float the girl out of the country. WHITE said he thought per-
sonally that they were interested in helping the girl too. He said, "I have ne/
reason to believe that it was Just a casc of where they were trying to push”ﬁer
out ‘of the ‘state and get rid of her.  I've got no reason to believe that, there ~
was no pressure put on me to that effect, They did mention - BOB ARDEN- mentioned
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that she haq bothered CHAPLIN 8" heww of g lot, that she had beén up there and py.
ken into the house 2 number of times,® : - , Sl

exactly what he hag told the Judge, and WHITE 5aid, "As best I can recall, 1 -
told hinm the entire story, The girl was out here, destitute, had Slept with this
8wy on Olympie Boulevard ths night before; when she vas arrested she was'wearing
his Pajamas, robe and his house shoes and there Was some indication that she hag
attemptegd to take some iodine and that she had no mnoney and no friends, and that
I had been tolq by L, ARDEN that CHAPLIN would pay her éxpenses back home and

admitted that he probably wasntt in court that day, but he remembered that the
Judge had toiq hin later, or at least sonebody had, that he, the Judge, had
asked BERRY irf she wanted to g0 back home to hep mother, and BERRY replied that
he did not, so WHITE said the Judge "didntt send her out," WHITE was askeq if
GRIFFIN hag Questioned hinp at all when he was giving his story about BERRY, ang
WHITE said he could not recail Whether the Judge had inquired into her assoeia-
tion with CHAPLIN, the contract, etc, ' ’ : :

’ |7
elfcot that BERRY had been keeping conpany with CHAPLIN, and the first he knew
ofltheir association was Wwhen he interviewed her on the morning of January %25}
19 '3. e o . . e
. ’ : , :
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was asked if where facts are as they were in this case, and somebody said they
would be willing to pay her expenses out of town, if he usually pointed that out
to the judge. To this question WHITE replied, "That's never happened before that
I know of - that particular type of thing." : S

- - WHITE was asked if it occurred to him that with CHAPLIN and ARDEN so
willing to pay money for her, that actually they were friends of hers ; that this
was in contrast to nor statement to him that she didn't have any friends. WHITE
replied "Well, naturally, after I learned that, I felt as though there was a
slight friendship there, and I know CHAPLIN pretty well, you know. I know of i
him, I know he's tighter than the bark on a tree. We've had many details up
there, special details, and he don't pay nuch extra money - you know, he lets
you work for many hours for little or nothinz, That naturally made me wonder
vhet the situation was. As far as that's concerned, at the time the girl was
tventy-one years of age." : ' . :

WHITE stated that he understood that after BERRY was released by Judge
GRIFFIN she didn't have any clothes to wear out and that some were brought in for
her, He didn't recall whether he had seen ARTEN at that time or not, and was
quite sure he didn't because she was in court on a Saturday, which he said was
nis day off. He couldn't remember hov it happened that he would come over to the
police station on his day off and tell Judge GRIFFIN the facts, but he guessed -
he must have because he wzs sure that he talked to him about the case.

With reference to what ARDEN had tolcd him about his connection with
CHAPLIN and how it happened that he vas at the jail in connection with BERRY,
WHITE said, "It's my thought that ARDEN told me that he was taking care of CHAP-
LIN'S interests, or words to that effect; that CHAPLIN had called hinm,™"

The next that WHITE heard of AATEN was the day that BERRY left townm,
He said ARDEN came into the police station and give him an envelope and told him
that the girl wanted to go home and asked hin if he would take her to the station.
‘2 WHITE said that he told ARDEW s "Sure, but my wife will go with me," to which ARDEN
g} said, "Okay, swell. I'll have a car pick you up at your hous: at & certain time
: and pick her up 2nd teke her to the station." WHITE wes asked if there was any
particular reason why hw would do such an errand for ARDEN, and replied that "No
wmore than anybody else." He wns then asked if such action on his part was an -
ordinary course of procedure where somebody was sentenced. To this question he
replied, "Oh, no, it isn't ordinary, but I've done it many times in a case like -
B thet. I felt sorry for the kid and I felt that it wouldn't hurt matters any to
i take her dovm." JAgent asked him if he knew why ARDEN didn't take her to the o~
« 77 7 "train hinself, To this question WHITE replied, "I didn't ask him thet - yes, I~
S guess I did tuu. I sald e wits busy or he would do it - he had a broadcast that
L night." In conncction with that BPga@€ast he said ARIEN told him he could not
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possibly take her down, and asked him, .9HIT:., if ha would do it as a .favor to him.-

.aI’IE said he agreed. -

En route to tho station after they had picked BERRY up, dHITE said she

uppeared "Happy and glad, in fact, she told me she was very happy to have met ne
and ny wife also. General conversation - no conplaint about noth:.ng.

' Yiith reference to the envelope wvhich LRIEN had given hin, WHIIE said

. irst that he didn't open it, and then later that he couldn't remember whether he
did or not, but he recaslled that ARIEN told hinm that there were "tickets and some
money" therein, Then WHITE recalled that he guessed he did open the envelope
bzcause he seemed to remember giving the man at the gate tickets for her and hand--
ing her the envelope. WHITE said he did not get on the train, although he and
his vife walked clear through the station taking her to the train. He explained
that by saying that his wife had never been to the Union Station.before. He said
he d:Ld not give any instructions to the porter or conductor, that he talkesd to
"nobody." .

T:hen it vas pointed out to him that there probably had been sone discus-
sion about = suitcase or travelling bag which BERRY had, WHITE did recall that .
«~RIEN had said something to him about it. In this connection he said, "I think
there vas some conversztion about e very velueble bag. Yes, I think you're right,
I can't remember just vhat it was, but there was some conversation about a bag."
He then remembered that it probably was 2 bag which belonged to CH.PLIN, and when
it was pointed out that ARDEN probably had said somcthing about being sure she sent
it back, WHITE remenbered and stated "I think there was something like that., She
wzs supposed to have taken it away from the house or something. Something about
if she needed it to tske her things home, it vould be okay to take it and to send
it back when she got home." WHITE didn't remember that LRIEN had told him that he
had told BERKI that if she did send the bag back he, ARDEN, would see that she got
sorie noney. ’ '

. FHITE was asked if when he got BERRY to the train he told her to be

sure and stay on the train and not get off, He replied, "No, it meant nothing to
me whether she did or not. No, in fact I wasn't interested too much vhethcr she

~ont or not. Why should I be interested - I didn't care uhether she left tomn or
act. It meant noth:.ng to me,"

'.-.«HITE was then asked if it hadn't occurred to him to wonder why ARDEN,.
2 comparative stranger, should ask him to take her to the train, instead of one /;- '
of ARIEN'S closer friends, or a closer friend of CH.PLIN'S, WHITE replied that -
ot the time it didn't, but since then it had. He said that now he could plainly
~see thot Mg frr as I'm concerncd, vhy, apparently they just made me the goat.,"
By ”thuj" he saLd hc disaaw um“ .u.:.u. vna HLEDEN, He denied that ARDEN had offered
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‘dn any noncy for his sarvices.  WHITE explained his above statenent further by -

scying that since the origzinal brezking of the publicity in this case he could
~ow plainly ses that there ves "no doubt that CHLPLIN was very anxious to gst her
out of town." He couldn't see why they picked on hinm, except that "I just hap-
pened to be the f2ll guy, I guess." He was asked :Lf he aver had called that fact
to LRIEN'S attontion o2nd he sa id no. : e
C WHITE could not positively remepber uhether LRIEN hed called hin or he
called LRDEN to tell hinm he had delivered BERRY to the train., He said that he

and his wife waited until BERRY got in the coach and in her seat, and when she
waved to ther they left the station. .gent asked WVHITE if he told Chief ANDERSON
that he was going to take BERRY to the train at the request of LHDEN. HHITE said,
"Ho, he was awfully busy." Nor did he tell the Chief afterwards, but he admitted
that when ANIDERSON asked hin about it he told hin. However, he said that'he had
ncver been asked about this until publicity broke in May or June of 1943, at which
tire, as WHITE expressed it, "Th:s 'Hollywood News! started giving us h--- over
there in the papers.! WHITE said that at that time "I told the Chief when he

" asked ne 2bout it. I never even gave it a thought. 4s far as that's concerned,
it arounted to nothing. I was off duty -~ I was on my own time.," .s for Chief

... DERSON'S attitude ~bout this situﬂtion, WHITE 8aild thet "It was all nght -
there was nothina wrong.f .

1iith reference to WHITE'S working hours, he explained in answer to the

question that thcy were supposed to be from 8:00 in the morning until L4:00 o'clock
in the afternoon,' daytime, but he explained, "I went to work yesterday morning

a quarter of seven and quit at 12:00 o'clock last night, so the hours are a
good deal like yours in that business, but my hours are 8:00 to L:00, and if
" things are quiet, nothing doing, it's okay to go home, you know. I generally
work nine or ten hours every day. I very seldom go home before 5:00 o'clock and
I'm always at work at a quarter of eight in the morning, and if things are quiet
and there'!s nothing particular, why we go hone.? ‘ : :

After WHITE had taken BERRY to the train in January, 1943, he said he
didn't see 4ARDEN again until after her ‘arrest in May of that year. °ith reference
to that arrest, he said he knew nothing about it. lgent asked him if her presence
had not come to his attention and if he didn't handle any part of it, and WHITE
said that one of his men picked her up the night of May 7, 1943, and on the next
rmorning she was in jail vhen he came to work. He said he did not talk to her, -

nor did he ses her. He didn't know whether anybody talked to her the next morning -

He said that Officer GEBHARDT arrested her and he recalled that GEBHALRT'S report
reflected that BERRY adnitted being out of employment and having no visible means -
of support and also appeared to be psychopathic. WHITE was asked if normally .
sonebody wouldn't have interviewed her from the police department and he said’ B
they might uol have Lecauwss il vwas a straight case of probation, the case was
known to ths dwartment and that if he had been on duty he night have gone down
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2nd had a little chat with her, and he might not have, - . A

WHITE was guestioned as to the reason for his conversation with ARDEN
after that arrest and he replied, "I don't know., I called hin up or he called
@3¢ - one of the two, and I don't know what the heck the occasion was. I know I
told hin he had ne in a h-— of a mess," WHITE explained that this was after the
matter had been mentioned in the newspapers, and he continued that he told .RDEN .
"fou've got me into a predicament where I'm getting a lot of undesirable publi-
city." LHITE cid not remember what LRDEY repliﬁd. .

WHITE was asked if he recalled I“X WaTT, CHAPLIN'S night watchman, call-
ing hinm th2 day after she had been in CH.PLIN'S house in January of 1942. To
this question WHITE replied, "Yes, I think 1\X called me once on the phone." He
continued that he had known #W.TT since they were kids together and said that on.
that occasion "he mentioned that this JO.N BERRY was up there raising h--- again, .
That was when, I believe, it was before she was picked up the second time. TYes,
I've knovn ILX for many years." Jsked what the purpose of VATT'S call to him was,
WHITE replicd, "To let us know, I believe, that she was hanging around up there.
I'take it thet he knew she was on probation from the department - I don't know."

t is noted that so far in discussing his conversation with “iLTT, WHITE was of
sac opinion that it was after her second arrest, namely the one in Mgy, 1943.
hin it was pointed out to VHITE that it was probably after or just before her
arrest on Jenuary 1, 1943, VHITE replied ™.ell, he may have, but I don't just
phace it. That may bc the c21l that I had in mind. It may not be just before
the szcond arrest. I don't know that I heard from him over once about it.*

. “hen asked to recall definitely the conversation with ATT on that A
‘occasion, WHITE said that "No, I ceuldn't. If I remember right, it was about her
and that'!s all. Yes, that was before the first tims, bscause he told me that he
had her upstairs - going to the telephone with her. She run into the bathroom,
locked the door and Jumped out of the window on him. I believe that's right." .

WHITE was asked if either TIiM DURINT or MIMNG iLLIS had ever talked to
hir about BERKY and if he knew theam. He stated that he did not know them, nor
had they ever talked to him, but he rccalled having read their names in the news-
papers in connection with ’rh:Ls case. .. o : :

HITE then stated that his conversation with ARDEN on what was probably
: June U, 1943, consisted of =ach of them giving the other a bit of h-—, He re-
X called that they had sonc words about the undesirablad pstbllczxty they were both
getting, but he did not recall that LRIEN requested him to keep his name out of /
the story. It was his understanding, WHITE S?ld, that LROEN was willing to tell!:
¥~ - enything he knew about the case. A _ _ Coe

“HITE was questlon d as to what conversation hu had with Mrs. RENO |
[ | . ‘ nd 127 -
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zoout BERRY'S presence in Jail on either occasion, He said he did not recall any

o wersation with her concerning whether she knew BERRY was pregnant. He had no *
ir2z of what RENO may have told him about BERRY'S presence in jail in January, .

1. 43, . ' ~ . :

_ WHITE was asked what BIRRY had told him about her relations with J.
2aUL GETTY. He said that as he recalled, she fmerely told me that he was a very
<00d friend of hers. She had known him for quite a while,"” and continued that
#the indications would be to me that she had similar relations with both men -
not any sexual relationship. She didn't mention any sexual relations at all
with either of them,"® WHITE explained this later when he was asked if it was
not his understanding that both men had been giving her money and helping her
along in the world, and WHITE agreed that that was what he meanti

The writer asked :FHIT"‘ if he thought from his contact with her in

January, 1943, that she was a mental case of any kind., To this he replied, Miell,
between you and I, I think that all these kids that get these screwy ideas that

they are going to be motion picture actresses are to a certain extent slightly
demented." WIITE did say that when he talked to her she was highly nervous and .
he was asked if she appeared to be under the influence of any alcohol, sleeping
tablets, etc, He replied, Mjell, that's what I had in mind, that she probably

had had a i‘ew sleeping tablets of sane kind, or something l:.ke that." - . '

: The report made by Officer GEBHLRT on ¥ay 7, l9h3, reflecting that she
had $1.09, a compact and miscellaneous accessories in her possession when he arw
rested her, was brought to the attention of WHITE. WHITE recalled that Sergeant
¥ RPIE told him that "shes broke a mirror or something and was cutting on her
wrists while waiting in the detention room at the booking desk for the matron
~o appears You see, our metron has to be called: Wwe have not so many female
cases and when we do; we have to call a matron in on it, so it takes five or ten
iminutes to get the matron there. Oftentimes if I'm brlnglng in a female case and
I think it's necessary, I call over the radio before I get in if I'm en route
in the city or somewhere, I'11l call in on the radio and tell them so that they

san have the matron in the booking office when I get there, but in this parti-
cular case apparently the matron hadn't been called beforehand and there was a
l2pse of time there when she was placed in the waiting room, and if I remember
right - this isstrictly from memory - MARPIE walked in there or looked in, and
si:e had some broken glass in her hand and was attempting to cut her wrists with
t. That's correct, isn't it? That's just hearsay, as far as I know - MARPIE
had made some remarks about it there in the offlce.“

Ner r the conclusion of the 1nterv19w, WHITE was asked if there was
anfbhinv else that had come to his mind with reference to instant case which he

“would like to add, He stated, "I know one thlng rzhen we p:x.cked up that girl,», / e
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" that night to go to the station, there was nothing that would lead anyone to be~
lieve that she was not goingz and tickled to death that she was going., That's the
~thing I can't understand about all this, Everybody seems to think that me es-
pecially must have put some heat on her to leave town. well, G-- d--- it, I never
in any way - that's for you men's information especially - I never in any way
tried to get her to leave tom or tried to induce her to leave town in any way,
and if she told you any different from that, she's a Ge- d=—- liar.," SHITE was
told that she never had indicated that he or his wife were anything but nice to
hér, nor did they try to influence her to leave town, and that fgents had not so
implied. wHITE to this statement replied, "No, I know you haven't, but I've had
it indirectly so worded that it woulc leac me to believe that that's probably
vhat they figured, and my wife will tell you the same thing - the girl was very
happy and seemed to be tickled to death that she was getting out of there and
going back home. I never met her or talked to her; I never phoned her and tried
to induce her in any way to leave town. I never spoke to any member of the rail-
road company in any way, shape or form, or anyone, to see that she left town.

You know, if I was sending a kid home to his mother, I'd go to the conductor, or
I'd go to the brakeman, or somebody - the Pullman porter - and tell him, *Now,
look, I'm sending this kid homz and I want to see that she gets there.! But,
J-—--, there was nothing like that. There was nothing trying to induce the girl
to leave, It meant nothing to me whether she left or whether she stayed here.” .

After this statement, WHITE was asked how it appeareé to him what her
leaving tomn would mean to ARDEN and to CHLPLIN, and WHITE replied, "I don't know
wrat CHLPLIN'S thoughts were, I have no idea. I don't know what LRDEN'S thoughts
.ere, but it's plain to be seen that .RDEN was doing what he could to help her
get out of town. He's the one who brought the money and ticket and vhat not; paic
off the bills apparently. I don't know that he paid them off, but he must have,

I never checked the hotels to see if the bills had been paid that she oed. I

never even checked to see that she owed them. "She told me they were holding her
clothes, and that was common sense. She was without clothes, so I imagine that
was the truth.” . ' ‘ C

. He was then asked if it didn®&t strike him that ARTEN and CH.PLIN were
carticularly anxious to get rid of her and he replied, ®"Not necessarily, no. The
way I got it was that thsy would pay her bills and give her her expenses home if.
she would go - if she vas willing to go," and again "I didn't get it that anybody
Jas trying to put the heat on her and make her leave, It never entered my mind
that the girl was getting the roust." He was then asked if it hadn't entered his
mind since then and WHITE said, ™M/ell, it would lead you to believe now that all
this heat's on the d--- thing that - I don't know it to be trie even now, I felt
as though CHLPLIN and LRDEN were in the first place trying to hLelp the kid - get
“her back hone. No doubt they did have her under contract at one tipe and she™
didn't fulfill the contract for some reason or other, which I have no idea what it
. was, then she's out here and she's destitute, Sometimes those people do show a
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little kindness of heart and help someone out that way."

) If a similar situation should arise again, WHITE was asked if he would
teke the same action as he had in this case. Not, he said, if ARDEN and CHAPLIN
~ere involved, *under no consideration," and continued, "No human being would
that's taken the grief I have over the G~- d~-- thing, "Itve been a policeman
“or over twenty-four years and this is the first time I ever got my nose burned
to amount to anything at all. I've alvays had good publicity and not bad, For-
tunately, I've made a2 lot of good pinches - a lot of them, and when I got pub-
licity, I got good publicity, and naturally this kind of stuff really got me
dovm. I'll be honest with you, I wouldn't do it under no consideration, although
if somebody else came in and gave me a similar story I might geét a weak heart
and do the same d~-- thing over again. Of course, I wouldn't with them, and Itd
probably now go into it a little deeper than I did in this case before I did any-
thing, if I did.” WHITE then went on ancd saic if it was anybody connected with
the motion picture industry he would be mighty skeptical., He said that he would
never put himself in another spot like this one as to either taking a2 girl to the
train or even talking to the judge, although he s2id he might go to the judge and
tell him what theyr had said, and in this connection continued, "You know in a
small city it's a lot different thah in you gentleman's court. ire know the Judge
like I know one of my men, as well as I know the Chief, and we go in naturally .
in'cases that we think it's necessary, and talk to him. Tike for instance, a
habitual drunk - we've had him in & number of times. If I figure, I think this
guy - it would do him good to send him to Camarillo or to send him to the County
Jail, I might go in and speak to the judge and give him his whole past history,

211 I know about the guy, and tell him that I think samething should be done for
the guy's own good. TWell, naturally, I cdon't expect the Judge to do what I tell
him to do. In fact, I never would expect that, but I might tell him what I think,
which I did in this case. T didn't ask the judge to do it - I told him what could
be donc. Ve do that. Pretty nearly every court day I have some case that I go
in and talk to him about, but not with the intention of going in a2nd fixing it’
vith him, because it couldn't be done," o

~ WHITE was then asked if he thought ARDEN figured that the case might be
Tixed with the judge, and WHITE replied, "I don't know whether he ever had that
thouzht in mind. I don't think the pguy knows much about what could be when he
asked me if the girl could be floated out of the state. iny human being ought to
know that the judge couldntt do that. .. superior court Judge could do that, but
that would be a little different, They do send them out of the state now and then,
I believe, on sentences," and he continued thot he was quite sure that the super-
ior court judge could send individuals out of the state on felony cases, stating
"I know I've heard of cases that the sentence would be that they leave the state -
a portion of their probation or something like that. In cases whether it was the
desire of the defendant or not, I con't know. In any where it was the desire of
the defendant to go to Kalamazoo, liichigan, if he could leave the state, the judge
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might say, 'Well, okay, that ﬁould be a good bway to get rid of him.? Ifve heard .
of cases where a man Was sent out of the State, but not by a city court judge on -

2 misdemeanor case.,” WHITE said he was sure that BERRY never told him she wanted
to leave Beverly Hills, and neither did he ever tell her to leave, He could not

recall that ARTEN ever told him that he wanted her to get out of Beverly Hills, =

In the District Attorney's files was also 'notéd a memo randum addressed

by Coptain THITE to Chief ANDERSON, deted in June, 1943, in which he stated that

some time after January 1, 1943, =nd after JOAN BERRY'S arrest, ROBERT ARJEN had
turned over to him a "deutsche werke werkerfoert" automatic 6.35 millimeter
pistol No. 113031, WHITE therein stoted that ARDEN had told him this gun had

been in the possession of JOAN BERRY and he, ARDEN, did not want it in his pose~

sessions WEITE stated he still hnd this gun in his desk and at the time he was
questioned by the investigators of the Los .:’.ngeles D:Lstrict Attorney's Office,
he forgot to mention it. '

A photograph of Captain We W. T"HIT"-‘ is bemg forwarded to the Bureau
with this report. ®

/
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JUDGE CHARLES J. GRIFFIN, SUBJECT -

ackground Information |

.
- . Y

Judge CHARLES J. GRIFFIN

Residence oddress: 007 North Palm Drive, Beverly Hills, Calif,
Home telephone - CRestview 6-U53L _ .

Business address: 330 Werth Beverly Drive, Beverly Hills, Calif.
fusiness telephone - CRestview 1-9196 - o

After having made inquiry at the office of the clerk of the City Court
of Beverly Hills and learning that Judge CHARLES J. GRIFFIN would be in his
chambers at 1:30 p.m. on November 23, 1543, agents returned to the clerk's offics
at approximately that time. The girl on duty at her request was furnished the = .
nares of Agents and their identity. Shortly thereafter the Bailiff of the Court
advised .gents that it would be possible to see Judge GRIFFIN., In his chambers
with him was the Clerk of the Court who remained during part of the initial
interview, . : ‘ ' '

. It was explained to the Judge that at the request of the United States
 Attorney, Los ingeles, the F.B.I. was conducting investigation concerning CHLRIES
CHAPLIN'S possible violation of the White Slave Traffic ict; that in conneetion
therewith it was necessary to obtain all information which involved Victim as well
as Subject. From newspaper stories it was understood that she had been in his
court and for that reason the interview with him was desired. - .

" Judge GRIFFIN started reviewing the case as he had read about it and
learned from examination of the police records in Beverly Hills, telling of her
being picked up as.a possible suicide, being detained in the jail and then ap~
peoring in his court at approximately 10:00 ofclock on the morning of January 2,
9.3, He stated that a police officer, whom he later identified as W. W, WHITE, .

Chief of Detectives, came into his chambers before court on the morning of . -~

January 2, 15L3. THITE told GRIFFIN that there was a girl who was coming up a§
. a vagrant that morning, who had been causing a disturbance at CHLPLIN'S house, - O
WHITE continued that she intended to plead guilty. WHITE also said that if he,

N
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wAIFFIN, would sentence her to leave the State of California, Mr. CH.PLIN would - -
Jrovide a ticket for her to New York., GRIFFIN said he immediately told WHITE

that he wasn't interested in following the directions of Mr. CH.PLIN in disposing .
of cases in his court, and thereafter thought no more about it. o : e

ik MMM By

e When BERRY did appear before him that morning, GRIFFIN said surs enough
she did plead guilty and he then continued telling the story of how he had given
h'r ninety days, suspended on the condition that she leave Beverly Hills, He
stated he sentenced her as a vagrant becausec she had no clothes, no job, and had
admitted sleeping with a man for the last several nights. In this connection,
‘however, GRIFFIN, in discussing the matter, said that she did tell him in open .
court that she had a job coming up, etc., and so didn't want to be put in jail,

GRIFFIN observed that it looked to him afterwards when he thought
about it, and particularly when all the publicity occurred, as if CHLPLIN was
trying to use his court to wish his dirty linen, and he further expressed his
feelings by stating that he felt personally that if there ever was a Communist
in Beverly Hills it was CHAPLIN, and further that he had made a fortune in the
United States and yet never taken steps to become a citizen, He expressed these
thoughts, as he pointed out, from a personal point of view, and not as those
coming from the court, . -

S 4t this point in the interview with Judge GRIFFIN he was asked what .
connection S. S. HAHN had with instant case. GRIFFIN said that he only appeared
in May of this year when the sentence BERRY received in January was vacated; that
he got up as a friend of the court and said that the right thing had been done.
GRIFFIN said he didn't know whether he was a friend of CHAPLIN'S or who he was
trying to talk for, but pointed out that he was not an attorney of record. -

Ls fcr Judge CECIL D. HOLL/ND, GRIFFIN observed that when he represented

BERRY in May of this year when she reappeared in his court in order to be taken
to a hospital for the treatment of her pregnancy, that HOLLAND had met GRIFFITH
in the hall after court and observed to him "that the baby she is carrying is
not CHAPLIN'S, but belongs to someone who is not even connected with the motion
picture industry.® GRIFFIN continued that it struck him as a little bit strange
that after making such a statement HOLLAND a few days later appeared in the news-
papers as representing BERRY in a civil suit against CHAPLIN, alleging that he
¥ 5 the father of her child., In this connection it is recalled that information-
5 been received that in the first proposal made to CHAPLIN in behalf of BERRY,
>2me prepared by HOLL/ND, BERRY would agree %o resign all claims against CH.PLIN
4y the father of her child, N ‘ , . :

o &4t this point in the interview it was nearly 2:00 o'clock when Judge-/'""/‘f
CRIFFIN'S court was due to apen, and the writer suggested that perhaps it would - - -
be best to continue tha interview after court was over. GRIFFIN said he had :
covered all the highlights, but if igents thought further conversation with him
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. 28 necessary, same could de had at recess period. At the recéss ‘Agenta again

~znt into Judge GRIFFIN!S office when the Bailiff indicated that that was his
desire, and the interview contmued for a penod of approximately one and one-half -
40urs, . .

GRIFFIN brought in the file of his court referring to BE:RRY, which ia K
deverly Hills City Court File No, D-2L)5. Same was examined and it reflected
thit on January 1, 1943, BERRY had committed an offense described as "roaming

' about from plade to place without lawful business," same coming as a violation
of Section 647, Subdivision 3 of the Penal Code of California. The complaint
was dated January 2, 1943, and signed by C. C. GLRRISON, who Judge GRIFFIN ex-
plained is a lientenant in the Beverly Hills Police Department. The records _
reflected that on the same date on a plea of guilty she was sentenced to ninety
days in the County Jail, the same suspended on the condition that she keep out
of Beverly Hills, )

_ Next in the file under date of May 8 19h3 , appears the record that
she came into the city court and her sentence was changed to sixty days sus-
pended on the condition that she keep out of Beverly Hills, She was at that
time charged with violation of her probation. Judge GRIFFIN said that neither. -
officer WHITE or any others appeared before him prlor to her bemg brought into
court to discuss the case,

Continuing, the Judge said that about the 10th of May this case braoke
in the newspapers. He said that he had been contacted by FLORABELLE MUIR, West
Joast representative for the "Daily News" agency, who apparently was vitally in-
terested in the case, From her he said he obtained a lot of information con-
cernmg BERRY 'S assoclatlon with CHAPLIN, ' ,

- The file next reflects a letter under date of May 12, 1943, to CECIL
Ner: HOLLIND from ”ph;sician in the County Jail, It reflected

that in pursuance of a telephonic communication between HOLLAND and CRAHAN, the
latter was as of that date furnishing a report of an examination of BERRY, which
reflected that she was pregnant.,

In thls connection, Judge GRIFFIN said that on the previous day, namely,
May 11, 1943, CECIL D. HOLLAND had called him on the 'phone., He said that in his
Offlce was a friend of Miss BERRY'S, GRIFFIN understood that it was a woman.
Further, that this friend of BERRY'S had asked him, HOLLiND, to represent BERRY.
HOLLND continued by saying that "JOAN BERRY is pregnant and in order to get her
out of the County Jail and into a sanitarium where she can be treated for this
condition, will you give her a suspended sentence and after she has been treated '
v will you send her out of the State?" The Judge said that he considered this a i

"%-.f: strange request and told him that he couldn't do it, and further that the follop-*/
27777 7 ing day when BERRY did appear in court represented by HOLLAND, he again told him '

T _' tmt he vOulwA . Crdo; her o lcave uhe state after she had been treated for this T
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: ¢ ..diticn. There was né'trghgcript made of the statements of the "Judge that

¢ ~o So on May 12, 1943, the records reflect that her sentence was modified >

« she was ordered released as of that date. = -

In discussing this request of HOLLiND, GRIFFIN said that it looked to
}+: as if HOLL'ND was representing CHAPLIN and his interests much more than he
Y. 3 BERRY'S. ’ ) V . ° ) ) . . L. . R -

On June 10, 1943, the records in Judge GRIFFIN'S court reflect the
iiling of a motion to vacate judgment previously entered against BERRY and to
vacate the plea of guilty which she had given in open court. Judge GRIFFIN
explained that the type of motion which was made was such that if granted it

~would be an admission on his part that he had erred in His pravious sentence .
of BERRY on the facts as they appeared to him, He stated that he recalled that
FOLLAND and IRWIN came in, together at the time the motion was filed, and that
IR¥IN told him at that time that he had just entered the case and was not too
familiar with all the proceedings. Judge GRIFFIN stated that he then called
IRWIN into his chambers after the motion had been filed, and told him that
inasmuch as he was new in the case he didn't want to surprise him, and he just
wanted to let him know that as far as he was concerned there had been no error
in his judgment and that he was not going to grant the motion. GRIFFIN stated :
that he told IRWIN that apparently the public had gotten the wrong impression .
of his judgment and that in order to clear it up if the motion was pressed, he '
intended to have Miss BERRY come in on the stand and broung out the whole picture f
in opon court. He stated that he definitely felt that he had been justified '
i . sentencing Miss BERRY on a vagrancy charge on the basis of the facts as pre-
santed to hin, ' - : ' ' ' :

The matter was set over until June 18, 19L3 and the day before court
vizs to convene, FLORABELLE MUIR came in. Hz felt that she had probably been

sent by BERRY!'S attorneys to find out what action he was going to take, and he

told her the same thing that he had told IRWIN. He did point out, however,

that if a motion was filed under Sections 1203 - .3 and L, which allow for the

change of plea from guilty to not guilty, he would allow it. Such a motion was
filed the next day, June 18, 1943, and it was at that time that a transcript

was made of the record. It was then that S. S. H.HN made his public appearance

vhich is a matter of record in the Clerk's Office, Beverly Hills City Court. .

It is noted on reading same that HiHN made the statement that he had made a full

investigation of this case and felt that justice was being done. He commended
the action of GRIFFIN. v T - ' :
N Conversation was again brought around to what WHITE had told him when oo
he came into the Judge's Chambers on January 2, 1943. On this occasion he stated
" "4+hat WHITE had told him that CHAPLIN would pay BERRY!S railroad fare to New York =~ -~ ——
. if she was given a suspended sentence, He continued that the thought occurred I
to him that this was more than the usual type of case where movie struck girls

. .
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were,bothering- stars, but he said he ihought no more abbutit, and finally in-
discussing this interview a third time, Judge GRIFFIN said that WHITE told him
if BERRY was giveb a floater out of the state, CHAPLIN would pay ber.fare to

. New York, and the Judge said that he told WHITE that this was not the typevqf_' Co

a case where such action was warranted. =~ .

During this interview after court, the Judge said he had not been
able to find the transcript 'which has been previously mentioned, and was waiting
until the Clerk of the Court got back to his office because he didn't want to
make inquiry of his employees in there, He placed 2 call with the Clerk who
_subsequently brought in ancther file which concerned this case. The Clerk on
coming into the office said that the City Attorney for Beverly Hills asked him
why the Judge wanted this file. The Clerk said he gave him no answer and made
the statement that he would keep the Bureau's interest and presence that day .
in Beverly Hills Court confidential. The Judge said he would do likewise.

On examination of this file by the Judge he displayed for Agents'
perusat statements taken by the City Attorney of Beverly Hills from various
police officers in their department. It appeared that the City Attorney had
questioned them probably the same time that GROSSMAiN and TOWER from the District
Ittorney's Office were obtaining their statements, It was noted in the state-
rnent taken from Chief of Police &nderson by Attorney RICHARD C. WALTZ that
. NDERSON. stated ARDEN came in to see him the day after the story broke in the
newspapers, ANDERSON placed this date as either Friday or Saturday, June Lith
or 5th. ARDEN wanted to discuss this case with the Chief and ANDERSON told him
_that he was not interested. ; ’ L : ‘ .

Statements were obtained from Officer MARPLE, Policewcman RENO, and
WHITE., WHITE in his statement said that ARDEN had called him on the 'phone
before he came over to talk to him. L ' o

These statements were given to 4gents to examine by Judge GRIFFIN, = -
and it was noted that there was a memorandum prepared by Judge GRIFFIN himself
directed to the City Council of Beverly Hills. He did not make this memorandum
available at this, time in fact he made no mention of it, nor was he asked to
produce it. " S ' :

" In closing, Judge GRIFFIN suggested that no doubt Agents would desire

to talk with the Chief of Police and interested members of the Beverly Hills
Police Department, He was told that that would of course be done, but it was
wnderstood that WHITE was out of town, and he was requested to keep the Bureau's

- ccntact with him confidential, which he again assured Agents he would do. - . ..

United States Attorney CHARLES H. CiRR. - :
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On January 8, 19&& agents iﬁferviewed,Judge GRIFFIN in f.l_’ie office of -
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._court that day. This is the first time it has come out." Mr. CARR then spoke
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Judge GRIFFIN had previously called Mr. CARR and requested the inter-
v:ow and had advised that if.YOR ARTHUR L. ERBE of Beverly Hills would accompany .
Li . Mr. ERBE was present at all times during the interview. ! )
Judge GRIFFIN stated that his first contact with JOuN BERRY was on
S:turday, January 2, 1943 when she was brought before their courts He explained
thst January 2, 1943 was Saturday and was not a regular court day, but that. in
tlLe case of women prisoners it is usually customary to call a special session
of the court when it appears that the women would otherwise be Kept in' jail over
the week end. This is because the matron is paid on an hourly basis and it cuts ™
her time and payments down. GRIFFIN went on to say that before BERRY herself
actuzlly appeared he was in his chambers and Captain WHITE, Chief of Detectives
.at Beverly Hills, came into his chambers and said that there was a girl named
-JQ.N BERRY who was in jail on a vagrancy charge and who had been causing a dis-
turbance at the home of CHARLES CH:(PLIN. WHITE said at this time that if BERRY
pleaded guilty her fare would be paid to New York, providing Judge GRIFFIN would
make it a term of her probation that she leave the state of California. GRIFFIN
stated that WHITE also gave him some background information about JO.N BERRY, but
GRIFFIN was unable to state specifically what it was that WHITE had told him.
He stated that at the time the girl was sentenced he had before him Captain
THITE'S report, which was written up as a result of WHITE'S interrogation of the
zirl. This report contained quite a bit ‘of information about JQAN BERRY'S back-
-round and association with CH.PLIN and the Judge explained that although he
i.10ws WHITE told him something of BERRY!S background in his chambers before
court, he cannot differentiate between what WHITE told him at this time and what
1.2 eventually learned through reading WHITE'S report: GRIFFIN further stated
- thnt after WHITE asked him if he could make it a term of the girl's probation
taot she leave the state of California, he told WHITE he would be less interested
in CHA\PLIN'S suggestions of how he should run his court than anyone else's. He
¢xplained that he had no fondness for CHAPLIN and that he remembers being angry
wvhen WHITE made this suggestion to him. = . :
Shortly after this BERRY was brought before him in the court on'a
charge of vagrancy. At this point during the interview GRIFFIN started to open
a file which he had brought with him, ‘This file apparently contained all the
records of the Clerk of the Court of Beverly Hills.  He withdrew one paper
vihich was the report of Sergeant M:RPLE dated January 1, 1943 explaining that
b2 had all police reports and records before him at the time she was sentenced.
GRIFFIN pointed specifically to a pencil notation on the back of MiRPLE'S
report which indicated that BERRY had been arrested in 1938 in Los iangeles.for
stealing a dress. /s GRIFFIN handed this paper to United States Attorney CA4RR,
he said, "I want to call your attention to the notations on the back." He con-
tinued, "We are the only ones'that see that and no méntion of this was made in

-

up and asked him to explain what was on the back that he was referring to and ..+
GRIFFIN read off the notation which he explained was the arrest record of JOAN . .
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TRRY back in 1938 in los angeles for Petty Theft., Thiw he further explained
125 obtained by the Beverly Hills Identification Division and it is customary
to place such notations on the back of the police reports. . GRIFFIN implied

- irom the foregoing that when he sentenced the girl, he had in mind this previous
.rrest record. &t this point Mr. CLRR spoke up again and said, "Wait a minute,
Judze, do you mean to tell me that this notation on the back of this report
.as there at the time you sentenced the girl?" ORIFFIN did not answer this
aestion directly but appeared to be in great thought over the matter. He first.
zaid, Well, I am not sure whether it was on there", and then he sald, "Come to
think of it, it was not on there at the time that I sentenced her."

Getting back to the appearance of JQAN BERRY in court, GRIFFIN stated
that he recited to her a standard form which he used with all prisoners and
which apprises the prisoner of his or her rights. He then read tHe complaint
to her, telling her that she was charged with vagrancy and that she had been
loitering from place to place without visible means of support. GRIFFIN then
said he asked BERRY if she pleaded guilty or not guilty and at this time she
pleaded guilty. He stated that BERRY herself did not say anything more about,
the sentence at this time, He said that the matron was sitting out in the
courtroom and that he doesn't know whether BERRY turned ang looked at her or
not. GRIFFIN said that he told BERRY at this time that it had been suggested .
to him that she be sent out of the state and he said that he could not send her

" out of the state because the nature of her offense did not warrant such punish-
ment as a term of probation. GRIFFIN said that he asked BERRY if she wanted A
to stay in Califcrnia and she said yes she did, and he then asked bher about ,
vossible employment, and she said she had a screen test coming up at Metro and
‘that she thought she was able to support herself. GRIFFIN said he then imposed
a sentence on her of ninety days in the County Jail suspended and placed her on
crobation for cne year, on the condition that she keep out of Beverly Hills and
pay her hotel bills., He explained that he made the condition that she pay her
hotel bills because she had told him that she could get a job and that he there-
fore felt that she should be obligated to pay her bills. GRIFFIN stated that he '

~learned of her hotel bills by reading the arrest reports of Captain WHITE and
Sergeant MLRPLE, : : : Ny -

: " In trying to be a little more specific about what actually occurred
in the courtroom, GRIFFIN stated he said to her in open court that he understood
a friend of CHAPLIN'S would pay her way out of the State and it was at this point

being dressed in prison garb and that he does not remember her being in court
iressed in a fur coat. GRIFFIN also said that he never at any time talked to
~ ROBERT ARDEN or CH/RLES CHAPLIN. GRIFFIN was then asked if he could remember
- a little more definitely what JOAN had said in court outside of that which is

' Justified his handling of the girl at this time on the basis of her having no
°7 money, no ;place to go and 'owing hotel bills around Beverly Hills.
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that she said that she wanted to stay. GRIFFIN said that he remembered the girl - -

set out abouve and he sialed Lhal he was not able to remember anything else, He
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GRIFFIN stated that he had no further connection with the case until
day 8, 1943, and this was aldo a Saturday morning and a special session of the

. court was held for the same reason as previously mentioned, GRIFFIN stated that. -
‘on this occasion WHITE again came into see him befores the girl was brought into

court and told him that JOiN BERRY who was on probation was back in Beverly Hills

and was up at the CHAPLIN house annoying him and trying to force ber way into

the house. GORIFFIN said that the girl was then brought before him and he reviewed
the terms of her probation with her and told her that she was in violation of - -
her probation by being back in Beverly Hills. GRIFFIN recalled that at this

time JQ.N asked him if she could talk to him alone and he said that if she had
anything to say to say it there. GRIFFIN then explaihed that after he later
found out that the girl was pregnant, he felt in his own mind that this was
probably what she wanted to tell him about and said that if he had knom at

this time that JOAN was pregnant, he would have talked to her, but he said

that from her physical appearance it was not evident that she was pregnant.
JRIFFIN then said that he held her in vioclation of her probation and modified

her sentence by suspending sixty of the ninety days and giving her thirty days

in the County Jail. She was cormitted to the County Jail on May 8, 19L3.

: GRIFFIN stated that on Tuesday, May 11, 1943, he received a telephone
call from Judge HOLLAND of Beverly Hills, By this time the publicity had already
come out in the newspapers. . /ccording to GRIFFIN, HOLLAND said over the telephone,
"There 18 a woman client here in my office who is a friend of JQAN BERRY'S arfd
wants me to represent her"., HOLLAND went on to say, "The girl is pregnant and I
would like for you to consider a motion to modify her probation so that she can
be sent to a sanitarium and afterwards out of the state™. GRIFFIN replied, "If
the girl is pregnant I have no desire to keep her in jail. If you will bring
me 2 statement of her doctor verifying her pregnancy, I will release her,"

GRIFFIN said that the next day HOLLAND appeared in his court with a letter from .
a doctor stating that an examination of the girl had reflected that she was ‘
five months pregnant. HOLL/ND made a motion for modification of probation and
_ this was granted, GRIFFIN, however, still did not allow her to come into Beverly
- Bills except to see her lawyer. GRIFFIN also stated that in open court when
HOLLAND was before him, that he made the statement to HOLLAND that if the girl
was pregnant he would release her, but as far as HOILLiND'S recommendation that
she be sent to a sanitarium and out of the state was concerned, that he could
not so sentence the girl. GRIFFIN remembered at this point that when HOLLLND
called him on the telephone and made the statements that he did, that he felt

HOLLGND was in cahoots with the CHLPLIN interests. S ‘ o -

GRIFFIN went on to say that later in the day following the proceedings,
he ran into HOLL/ND and a newspaper reporter coming out of the Clerk's office, - -
In the corridor HOLL/ND remarked to the reporter and GRIFFIN that the newspapers
were wrong that CHAPLIN was not the father of the child and as a matter of fact,

" “the true father was not connected with the motion picture industry in any way.

CRIFFIN stated that he thought this was a rather unusual statement for HOLLLND
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GRIFFIN recalled that some time after that he

file., When they finally appeared in court GRIFFIN told

have the whole thing aired in courte :

~

On June 11, 1943 GRIFFIN said that JiCK IRWIN
motion to set aside the judgment and GRIFFIN called him
t0ld him that he would not want to surprise him in open

at this time told GRIFFIN that he intended to change th
mentioned. IRWIN subsequently did change the type of m
CRIFFIN explainazd that the details of his eventual dism

During the course of the above interview seve

apparently had been associating with him for same tine,

he had not done it wilfully. ORIFFIN was very prone to

«'2 Eirl: Firet, that WHITE had come into his chambers

suondly, that a representative of CHAPLIN was willing t,o“pay her way out of .

.

part of the court record and ate available exactly as set down.

Swol

to make since he was representing the girl and that this was ai._ao another in-
dication in his mind that HOLL/ND was working for the CHAPLIN ipterects, e

remembers talking to

HOLLAND over the 'phone and HOLLAND asked him if he, GRIFFIN, was going to make
a statement in view of the eriticisms that had been running in the editorial '
columns of several newspapers. ORIFFIN explained that he felt that he had _
handled the case in s proper manner and as a matter of fact after the publicity
started he contacted Mayor ERBE of Beverly Hills and asked for an investigation -
in order to satisfy the city fathers. GRIFFIN said he also wrote a letter dated
May 27, 1943, tc FRED HGWSER, Los ingeles District Lttorney asking for an inves-
tigation and pledging his full cooperation in this respect. - ,

On Friday, June L, 1943, GRIFFIN atated that HOLLAND, WOODMANSEE,
and JACK IRWIN came to his court. HOLLAND had previously called GRIFFIN on
the telephone and told him he wanted to file a motion to vacate the judgment in
the BERRY case end to enter a plea of not guilty. GRIFFIN told them that they
would have tc make such a motion through regular channels and get the motion on

them he would not con~

sider such a motion because he felt his judgment had been proper, that he had
- asked for an investigation and that he was willing to have BERRY came in and

came up to file the
into his chambers and
court and he knew IRWIN -

had just come into the casse, but that he definitely would not grant such a mo-
tion since he felt that he had handled the case in a satisfactory manner, IRWIN

e type of motion previously
otion and at this point
igsal of the case are

ral points were brought

to GRIFFIN'S attention. He was asked why in the first place if he knew that
BERRY had been a protegee of CHLPLIN'S, had been under ¢ontract to him, and

he did not make some

attempt to contact CHAPLIN and make further inquiry as to just who the girl was
and whether she actually was a vagrant, GRIFFIN said that he could not explain
, this, that he probably had made a mistake, by not looking into it further, but

bring up the point at °

v -~ious times that he had treated the case as just any ordinary vagrancy case,
It was then pointed out to Judge GRIFFIN that the case must have been more than
- Ns‘f,é:n ordinary case since so many people were going to so much trouble about

before the hearing; ' .- -
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_ the State and give her $100.00 besides; Third, she had been under contract to

CH.PLIN; Fourth, that she had a screen test coning up at Metro; Fifth, that ..
she was wearing an expensive fur coat when she appeared in the courtroom; Sixth,

that the Judge had been asked to send her out of the State. GRIFFIN admitted that

2l these facts probably would indicate that the case was not just like any -
other vagrancy case, but he was at a 1oss to explain why he did not make any
frrther inquiry. He said that he was definitely not paid off by CHLPLIN. He
.d-ried that he was influenced by CHAPLIN'S position of prominence and he denied
t.-.ng a part of any conspiracy to get rid of the girl. ) ;

~

During the interview GRIFFIN was apparently refreshing his memory
. 3 a statement dated June 1k, 19L3, addressed to the Honorable City Council,
Ecverly Hills, California, and signed by Judge GRIFFIN, which statement sets
out in detail GRIFFIN'S handling of the JO.N BERRY case. GRIFFIN asked hgents
and Mr. CLRR if they desired to have a Copy of this statement and Mayor ERBE .
concurred in the offer. The statement was given to the Agents, with the
understanding that it would be taken to the Federal Bureau of Investigation
Office and copied and returned by mail to Mayor ERBE in Beverly Hills, California,
which was done. . :

The above mentioned statement, dated June 1L, 1943 is set out belows

9STI,TEMENT OF CHARLES J. GRIFFIN, Judge of the City Court
of Beverly Hills o o -
re: JOIN BERRY - Case #D2LL5 .

Beverly Hills, Calif. .
_ June 1k, 19h3 ’
"Honorable City Council
Beverly Hills, California

Gentlemer; H

The following is 2 full and complete statement of 211 -
matters relating to the Joan Berry case in the City
Court of Beverly Hills insofar as participation therein
by the writer, either directly or indirectly.

There appeared ‘for arraignment on the Court Calendar on
Saturday morning, January 2, 1943, the case of PEOPLE vs.
JO:N BERRY, No. D2LL5, charging the d